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Az új év beköszöntével sem áll meg az 
élet kisvárosunkban. Elindult 
a versklubunk, de izgalmas 
programokban ezúttal sem lesz hiány, 
január végén a Budapesti Operettszínház 
előadása várja az érdeklődőket.
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ESEMÉNYEINK
JAN. 6. |  Termelői piac, 7.00-12.00, BBK/Piactér 
szo  
 |  Piac+Program: Közösségek közös 
  karácsonyfa bontása 9.00-12.00

JAN. 13. |  Martonvásári Társasjáték Klub
szo  13.00, Óvodamúzeum  

JAN. 13. |  Termelői piac, 7.00-12.00, BBK/Piactér 
szo   
 |  Piac+Program: 
  Újév köszöntő, mondókázós    
  kerekítő foglalkozás Nagyné Váti   
  Zsuzsannával, 10.00-11.00

JAN. 20. |  Termelői piac és kézműves vásár, 
szo  7.00-17.00, BBK/Piactér 
   
 |  Piac+Program: Kakaó-kalács parti   
  diavetítéssel, 9.00-12.00

JAN. 20. |  Kamarakoncert 
szo  a Budapesti Filharmóniai     
  Társaság zenészeinek közreműködésével  
  17.00, Agroverzum

JAN. 22.  A Magyar Kultúra Napja – 
h  „Lélek vagyok, élni szeretnék” 
  – Radnóti Miklós utolsó hónapjainak 
  krónikája Tóth Péter Lóránt   
  pódiumműsora, 18.00, BBK

JAN. 26.  Mesedélután 
p  Meseolvasónk Rezessyné Zsoldos Erika 
  a Beethoven Általános Iskola    
  igazgatóhelyettese, 17.00, Könyvtár

JAN. 26.  Martonvásári Versklub – 
p  „Miért szép?” Simándi Péter vezetésével
  18.00, Könyvtár

JAN. 27-28.  Hétvégi laborfoglalkozások - 
szo-v  - Amit a kukoricáról tudni érdemes 
  11.30 és 14.00, Agroverzum

JAN. 27. |  Termelői piac, 7.00-12.00, BBK/Piactér 
szo   
 |  Piac+Program: 
  Farsangi játszóház ugrálóvárral, 9-12.00

JAN. 27. |  Felnőtt Néptáncegyüttesek Találkozója
szo   Martonvásáron és farsangi táncház 
  a Martonvásári Művészeti Iskola 
  szervezésében, 17.00, BBK

JAN. 28. |  Cintányéros Cudar Világ
v  Válogatás az operettirodalom gyöngyszemeiből 
  a Budapesti Operettszínház előadásában
   17.00, BBK

FEBR 3. |  Termelői piac, 7.00-12.00, BBK/Piactér 
szo   
 |  Piac+Program: „Itt a farsang, áll a bál” –   
  Jelmezes farsangi buli gyerekeknek, 9-12.00

FEBR 6. |  Palánta koncert 
k  a Martonvásári Művészeti Iskola szervezésében
  18.00, BBK

FEBR 10-11. |  Valentin nap - Szívkereső játék
szo-v  a Brunszvik - kastély parkjában, Agroverzum

FEBR 10. |  Termelői piac, 7.00-12.00, BBK/Piactér 
szo   
 |  Piac+Program: Farsang Farka Fánkja 
  közösségi fánk sütés, 9-12.00
FEBR 11. |  Valentin napi laborfoglalkozás
v  Agroverzum

FEBR 16. |  NEM lehetetlen küldetés 7.0 - Kvíz Est
p  18.00, BBK

FEBR 17. |  Termelői piac és kézműves vásár, 
szo  7.00-13.00, BBK/Piactér 
   
 |  Piac+Program: Télbúcsúztató   
  táblajátékok és közösségi kenyérsütés 9-12.00

FEBR 17. |  Martonvásári Társasjáték Klub
szo  13.00, Óvodamúzeum 

FEBR 17. |  Családi szombat
szo  Agroverzum

FEBR 17. |  Interaktív zenés gyerekfoglalkozás  
szo  Hegedűsné Tóth Zsuzsával
  10.30, Agroverzum

FEBR 17. |  Kamarakoncert a Budapesti Filharmóniai
szo   Társaság zenészeinek közreműködésével
  17.00, Agroverzum

FEBR 18. |  Jegesmaci barátai - bábszínházi előadás
v  16.00, BBK

FEBR 23.  Mesedélután 
p  Meseolvasónk Károly Balázs,    
  Martonvásár Közszolgáltatójának műszaki  
  igazgatója, 17.00, Könyvtár

FEBR 23.  Martonvásári Versklub – 
p  „Miért szép?” Simándi Péter vezetésével
  18.00, Könyvtár

FEBR 24. |  Termelői piac, 7.00-12.00, BBK/Piactér 
szo  
 |  Piac+Program: Bűvész show, 10-11.00

FEBR 24-25. |  Hétvégi laborfoglalkozások - 
szo-v  - Amit a kukoricáról tudni érdemes 
  11.30 és 14.00, Agroverzum

FEBR 25. |  A Kommunizmus Áldozatainak Emléknapja
v  17.00

MÁRC. 2. |  Termelői piac, 7.00-12.00, BBK/Piactér 
szo  
 |  Piac+Program: Húsvéti kerámia workshop 
  9-12.00

A szervezők a változtatás jogát fenntartják. Naprakész informá-
cióinkat megtalálják a www.facebook.com/MartonKult és a www.
agroverzum.hu oldalakon, szívesen adunk felvilágosítást a +36 22 
460-286-os, illetve a +36 30 629 3083-as telefonszámon.  

02



FORUM MARTINI / 2024. JANUÁR-FEBRUÁR

KÖZÜGY / KÖZÉLET

03

 #VÁROSVEZETŐI SOROK

GONDOLATOK - 2024
  Dr. Szabó Tibor • polgármester

Korunk konzervatív gondolkodói szerint a lakóhely 
szeretete „olyan erkölcsi, esztétikai és spirituális 
érzelmekben jut kifejezésre, amelyek áthatják és 
átalakítják a világunkat olyan biztos otthont hozva 
így létre mindennapi kényszerűségeink közepette, 
amely az utánunk következő nemzedékeket is 
szolgálni fog ja.” A társadalom a holtak, az élők és a 
még meg nem születettek szövetsége. Az élők a 
holtak iránti tiszteletből adódóan törődve gondozzák 
a rájuk örökségként hagyott, a jövő számára pedig 
őnáluk „letétbe helyezett vagyont” és arra 
törekszenek, hogy azt minél maradéktalanabbul 
adhassák tovább a majdan megszületők részére. 

Az alábbiakban kísérletet teszek, hogy ezen a szemüvegen 
keresztül értékeljük az elmúlt három ciklust, ami nagyjából 
15 évet jelent. Nem az ezen idő alatt megépített utakat, épü-
leteket, intézményeket veszem számba – az párhuzamosan 
megtörténik e lap hasábjain –, a kérdés inkább az, hogy mind-
ezek mennyiben szolgálják az „időkben élők” szövetségét.
Vegyük hát sorra mit örököltünk és mit őriztünk meg az elő-
ző generációk hagyatékából. Mindenekelőtt tisztelettel kell 
emlékeznünk a Martonvásárt újjá építő Brunszvik családról, 
az általuk Felvidékről, Németországból betelepített népes-
ségre, az általuk képviselt értékekre, közös kultúránkra, ha-
gyományainkra, néptáncunkra, zenénkre. Úgy gondolom, a 
Brunszvik hagyaték, benne Beethoven zenéjével mindennapi 
életünk részét képezi, közös identitásunk alapját adja. 
Ugyanúgy, ahogy Dreher Antal mintaértékű gazdasága is, de 
mindenekelőtt az elődeinktől örökölt értékek, a munka sze-
retete, az egymás iránti tisztelet, megbecsülés és a teremtett 
világ, a természeti környezet tisztelete és megőrzése. Ha idő-

ben lépünk tovább, tisztelettel kell emlékeznünk Dr. Pap 
Endrére, az európai kukoricanemesítés atyjára, Pápay Ágos-
tonra, gyermekotthonunk alapítójára, vagy Tóth Ivánra, aki a 
martonvásári ifjúság nevelésének mindenki számára példa-
képül szolgáló ikonja volt. Ők mindannyian életünk részei, 
példaképeink, akikre hagyatkozni és hivatkozni lehet. Meg-
győződésem, hogy őseink öröksége szerves része annak az 
értékrendnek, amit az elmúlt 15 évben sikerült megerősíteni. 
Mit teszünk mi, élők mindennapjainkban, hogyan létezünk 
és miképp alakítjuk környező világunkat? Bátran mondhat-
juk, hogy erősödő, befogadó közösség vagyunk, bár az elide-
genedés jelei is napról napra mutatkoznak. Természetesen 
korunk kihívásait mi sem tudjuk elkerülni. Ebből a csapdából 
élő civil kapcsolatok, szilárd értékrenden alapuló szervező-
dések útján és segítségével tudunk kikerülni. Azt hiszem, a 
civil élet terén jól vizsgáztunk az elmúlt években. Képesek 
vagyunk áldozatot vállalni egymásért, közösen tudunk célo-
kat meghatározni és ehhez az anyagi feltételeket is mi ma-
gunk teremtjük meg. Nem győzöm eléggé hangsúlyozni, 
hogy Martonvásár olyan település, ahol a közösség hajlandó 
és akar anyagi áldozatot is hozni a városért. Bizony sokat 
adózunk helyben, ez is az áldozatvállalás fontos módja. 
Olyan intézményeink vannak, amelyek képesek a társadalmi 
szolidaritás megjelenítésére, az elesettek, rászorultak támo-
gatására. A segítők valóban szolgálatot teljesítenek minden-
napi munkájukban. Nem állunk rosszul teremtett környeze-
tünk, világunk védelmében sem. Martonvásár valóban zöld 
város, nem a ma sokhelyütt méregzöldnek minősülő ál-kör-
nyezetvédelem bajnokai szerint, hanem ténylegesen szép és 
gondozott terekkel. Nehéz téma egészségünk védelme, itt is 
mindenkinek megvan a saját felelőssége, a közösség, az ön-
kormányzat dolga az, hogy legyen védőnő, gyermekorvos, 
háziorvos, az ő lelkiismeretes munkájukért is köszönet jár. 
Elérkeztünk a legnagyobb kihíváshoz, a gyermekeink, uno-
káink és a még meg nem születettek felé fennálló felelőssé-
günkhöz. Milyen meglévő értékeket és hogyan adunk át ne-
kik. A család, a szülők felelőssége minden eddiginél nagyobb. 
A 21. század technikája elidegeníti a gyerekeket még a csa-
ládtól is, apa-anya igazsága relatívvá válik a telefon és szá-
mítógép által nyújtott alternatív valósághoz képest. Tudjuk-e 
mindezt közösségként kompenzálni, bölcsődénkben, óvo-
dánkban és az iskolában pótolni azt a munkát és felelőssé-
get, amit a család esetleg nem tud nyújtani. Az igazság az, 
hogy ez csak részben vállalható át. Tisztelet mindazoknak, 
akik mindennek ellenére a jövő generációival foglalkoznak. 
Sziszifuszi munkájuk talán nem lesz eredménytelen. Elisme-
rés jár mindazoknak a nevelőknek, pedagógusoknak, akik a 
város intézményeiben odaadóan és időnként a megbecsült-
ség hiányában is vállalják ezt a felelősséget. A még meg nem 
születettek felé is mindannyian elkötelezettek vagyunk a 
tekintetben, hogy milyen épített és szellemi környezetet ha-
gyunk rájuk. A legnehezebb döntés, hogy a tudás és a techni-
kai lehetőségek korlátlan kihasználásának erkölcsi gátjait 
hol húzzuk meg. Sok mindenre képes az ember, de nem biz-
tos, hogy mindent szabad és érdemes megtenni. Az utánunk 
jövőknek, a megszületendőknek, az ősök és a ma élők, Te-
remtő által fenntartott szövetségének értékeiből kell épít-
kezniük. Bízom bennük! 
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FALUBÓL KISVÁROS II.
(2014-2019)

  Mihálovics Zoltán

A 2014. október 12-i helyhatósági választáson ismét 
a FIDESZ-KDNP és a MÁS KÉP Egyesület (a 
Martonvásári Polgári Összefogás Egyesület jog-
elődje) polgármester- és képviselő-jelöltjei kaptak 
bizalmat immár 5 évre. Az ünnepi alakuló ülésre 
október 22-én került sor, ahol Gucsek István mellett 
Horváth Bálintot is alpolgármesterré választották. 
Két nagy területet lefedve alakultak meg a képviselő-
testület új bizottságai, a Humán és a Gazdasági 
Bizottság. 

2014
A sportpályán az új öltözőépület (Horváth Ottó Sportköz-
pont) megépítéséhez szükséges TAO keretet a Magyar Lab-
darúgó Szövetség jóváhagyta. A város elnyerte az iskola 
mellett megvalósítandó új sportcsarnok építéséhez szüksé-
ges pénzügyi forrás 70%-át, amit a Magyar Kézilabda Szö-
vetség hagyott jóvá. A sportfejlesztéseket a MartonSport 
Nonprofit Kft. menedzselte. Az önkormányzat Kormányzati 
támogatásban részesült, melyet az iskola fejlesztésére fordít-
hatott. A vasúti töltés mellett korábban lakóparknak terve-
zett 10 hektáros területet gazdasági övezetbe soroltuk át, így 
a területen lehetővé vált kisebb csarnokok, termelő beruhá-
zások megtelepedése. A vasúti pálya északi oldalán szintén 
egy magánberuházó 4,7 hektárnyi gazdasági területen kí-
vánt beruházni, de később az ingatlant eladta és most az új 
tulajdonos kezdett bele a fejlesztésbe. 

2015
A Közép-dunántúli Országos Büntetés-végrehajtási Intézet 
martonvásári objektumát egy országos férőhely-bővítési 
program keretében március végén újranyitották és ennek ré-
vén 62 új munkahely is létesült. Új kerékpártárolók kerültek 
kihelyezésre a főtéren és elindult a Sport-sétány (korábban 
Szent László-sétány) folytatásaként a sportpálya melletti 
gyalogos útszakasz zúzottkő burkolattal való stabilizálása. A 
sportpályán júniusban locsolórendszer épült ki, a rendelő 
mellett murvás parkoló készült. Július folyamán a védőnői 
szolgálat átköltözött a felújított főtéri épületbe, ahol több, 

mint négy éven át, az új egészségház megépüléséig működ-
tek. A Fehérvári úton található egykori tűzoltószertár emele-
tére a pedagógiai szakszolgálat költözött szintén átmeneti 
időszakra. A Martongazda Nonprofit Kft. által elnyert 20,6 
millió forintos, 100%-os támogatottságú, uniós pályázati tá-
mogatásból kiépült egy 30 kW-os teljesítményű napelemes 
rendszer a városháza tetőszerkezetén. Ez az épület teljes vil-
lamos-energia fogyasztását kiváltja. Megtörtént a mentőál-
lomás épületének a felújítása is. Az önkormányzat többéves 
útfelújítási programba kezdett. Az önkormányzat kiemelt 
céljává vált a saját tulajdonú utak minőségi színvonalának 
emelése. Első körben a Bocskai és Jókai utca burkolata ké-
szült el. Ezt követően az Erkel utca, az Arany János utca és a 
kerékpárút erdei szakaszára került sor. Ennek a programnak 
a keretén belül kapott aszfaltot a Béke és a Rózsa utca alsó 
szakasza, a Dreher, a Bajcsy-Zsilinszky, a Határ, a Kodály és 
a Széchenyi utca, valamint a Kossuth tér, illetve pályázati 
forrás terhére a Vasút utca. 2015. szeptember 8-án indult el 
a sportöltöző építése. Megkezdődött a sportcsarnok beruhá-
záshoz kapcsolódó parkolók építése is. Október végéig 17 par-
kolóhely és egy buszparkoló valósult meg az iskola behajtó-
jától a Segítő Szolgálat épületéig. A járda és az új parkolók 
közötti zöldterület is megújult a MartonGazda NKft. kivitele-
zésében. A kormány 2016 eleji határozatai értelmében Mar-
tonvásáron 800 millió forintból egy látogatóközpont létesül-
het (későbbi névpályázat eredményeként: Agroverzum). Az 
autópályán túl a kormány egy 157 hektáros földterületet je-
lölt ki befektetési zónának, ahol később létrejött az InPark 
Martonvásár ipari park. 

2016
2016 elején megkezdődött a sportcsarnok építése, mintegy 
600 millió forintból. Az önkormányzat további 70 millió Ft 
saját forrással egészítette ki a fejlesztést, aminek keretében 
új étkezőt és konyhát kapott az iskola a régi aulát átalakítva, 
továbbá a gépészeti központot is teljesen újjáépítették. Kiala-
kították a „Malom” két szintjén a művészeti iskola irodáit, a 
tantestületi szobát és új szolfézstermét. 2016. június 10-én 
és július 14-én írták alá a Brunszvik kastélyban azokat a do-
kumentumokat, amelyek rögzítették az MTA, a martonvásári 
Agrártudományi Kutatóközpont, valamint Martonvásár Vá-
ros Önkormányzatának együttműködési szándéknyilatkoza-
tait az MTA Agrártudományi Kutatóközpont területén folyó 
beruházásokról. Októberben ütemezetten a következő utcák 
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felújítása valósult meg: Ady Endre utca vége (Orgona és Tán-
csics utca között) és a Táncsics Mihály utca, Erkel Ferenc és 
Vörösmarty utca, Rózsa utca (Kinizsi és Erkel utca között), 
Arany János utca (Tükrösi és Határ utca között) és Bercsényi 
köz. A Budai úti járda megépítése is több évtizedes problé-
mát orvosolt, és az utóbbi időszak lakossági jelzéseinek egyik 
fő témájává vált. 10 millió forintból sikerült újjáépíteni a 
gyermekorvosi rendelő és az Ady Endre utca közötti szakaszon. 

2017
Az eddigi eredményeknek köszönhetően a „nagyközségi 
üzemmódnak” végleg búcsút intett Martonvásár, visszavon-
hatatlanul „kisvárosi üzemmenetre” váltott. A helyi önkor-
mányzatok kezdeményezésére Tessely Zoltán, az Etyek, vala-
mint a Szent László- és a Váli-völgy területfejlesztéséért 
felelős miniszterelnöki biztos koordináló és érdekérvényesítő 
munkájának köszönhetően megszületett a Pannónia Szíve 
Fejlesztési Program. Az MTA-ATK tízmilliárdos projektjével 
párhuzamosan lehetőség nyílt az új városközpont továbbfej-
lesztésre is. A katolikus egyházzal és az MTA-val megkötött 
megállapodás értelmében a régi kiskastéllyal és a park egy 
részével bővülni tudott a városközpont, és ezzel további je-
lentős fejlesztési távlatok nyíltak (Brunszvik-kert, Agrover-
zum Tudományos Élményközpont). Az élhető és egészséges 
város kiteljesedett, az előkészített projektek megvalósulása 
célba ért. A becsatornázatlan területeken kiépítették a 
szennyvízelvezetést, bővítették a három településsel közös 
tisztítóművet. Elkezdtek dolgozni a települési vízhálózat 
megújításán is. 2017 első felében 120 millió forintból folyta-

tódott az útépítési program. Ennek köszönhetően városszerte 
kiemelt útszakaszok és egyes „elmaradt” beruházási elemek 
valósultak meg. Márciusra elkészült a Vörösmarty utca út-
csatlakozása, áprilisban járda és behajtók létesültek a pékség 
körül. A Széchényi-Vasvári-Bocskai utcák kereszteződésben 
szintén folytatódott az útépítés, amelynek elkészülte sokak 
életét könnyítette meg. Megújult a nagy forgalmú, de kriti-
kus állapotú Ady-Vasvári útszakasz, és a Rákóczi utca kiszé-
lesítve teljesen újjáépült a Budai út és a jelenlegi egészség-
ház közötti szakaszon. Továbbá az egészségház és a Dreher 
utca között is megvalósult az útfelújítás és részben megújult 
a Coop üzlet mögötti parkoló is. Szeptember 18-ával megkez-
dődött az új általános iskolai szárny kialakítása a 800 millió 
forintos kormányzati támogatás terhére. Az új iskolaszárny 
átadásával felszabadult az ekkor még tanteremként funkcio-
náló régi ebédlő (lapos tetős épület), melynek helyére az ad-
dig a régi óvoda épületében működő Városi Könyvtár költö-
zött. Az önkormányzat szerződést írt alá a Mirrotron Kft-vel, 
mely alapján 50 millió forintért 1 hektáros területet értéke-
sített számára a benzinkút mögötti ipari területen. Cserébe 1 
milliárd forintos innovatív technológiai beruházás megvaló-
sítását ígérte a vállalkozás, amely neutron technológián ala-
puló eszközöket fejleszt és értékesít az egész világon. Ez a 
város eddigi legjelentősebb magánerős gazdasági beruházá-
sának számított. Egy kormányrendelet értelmében 2017. ok-
tóberében megkezdődött a Szent László-patak mintegy 1,5 
Mrd forintból történő rehabilitációjának I. üteme. Az I. ütem 
2021. őszi megvalósulását követően további 1,4 Mrd forint-
ból elkészült a II. ütem is 2022. novemberére. 2017. októbe-
rében indult egy másik újabb nagyléptékű fejlesztés is: Rác-
keresztúron átadták a munkaterületet a kivitelező számára a 
szennyvíztisztító telep bővítéséhez. A mintegy 666 millió Ft 
összköltségű beruházás egy év alatt készült el. November-
ben folytatódtak az útépítések, amelyek érintették az Orgona 
utca egy szakaszát, a Váci Mihály, Mikszáth, Karinthy és Köl-
csey utcákat, miközben kijavították a Vasvári utca hibáit is.

2018
2018 februárjában példaértékű összefogás eredményeként 
újjáalakult a Martonvásári Önkéntes Tűzoltó Egyesület. Az 
autópálya mellett a Nemzeti Ipari Park Üzemeltető és Fej-
lesztő Zrt. – valamint leányvállalata, az InPark Martonvásár 
Kft. – a következő években mintegy 32 hektáron kormányza-
ti támogatással elvégzi a szükséges előközművesítést és inf-
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rastrukturális fejlesztéseket a leendő gazdasági szereplők 
kiszolgálása érdekében, mely során a ráckeresztúri szenny-
vízkezelő kapacitását is bővíti. Egy március során elnyert 
vidékfejlesztési támogatás terhére a Damjanich utca és az 
Orbánhegyi út M7-es autópályán túli szakasza újulhatott 
meg. A TOP-5.3.1 projekt során többéves közösségépítési fo-
lyamatok, programszervezések indulhattak meg egy 60 mil-
lió forintos támogatásnak köszönhetően az önkormányzat, a 
Brunszvik Beethoven Kulturális Központ, Kajászó és Vál ön-
kormányzatainak együttműködésében. Nyár elején megin-
dult az egészségház mögötti új épületszárny megvalósítása. 

A földszinten kétrendelős fogorvosi- és kéthelyiséges gyer-
mekorvosi rendelő épült várókkal, kiszolgáló helyiségekkel. 
Az emeleten szociális helyiségek és a védőnői szolgálat ka-
pott elhelyezést. A város központjában és néhány kiemelt 
területen befejeződött a térfigyelő kamerák felszerelése. A 
Belügyminisztériumtól elnyert 23 millió forintos támogatás-
ból és további 1,3 millió Ft önerőből június végén elindult az 
óvoda meglévő épületrészének belső kialakítása. Az új 
szárnyba tornaszoba, két fejlesztő helyiség, raktár, vizes-
blokk és előtér került. Ezen kívül kifestettek 3 csoportszobát 
a 2006-ban elkészült korábbi szárnyban, és egy rámpát is 
építettek a régi bejárathoz, ahol cserélték a szélfogót, vala-
mint egy öltöző PVC burkolatát. Illetve a tetőre egy 4,2 kWp 
teljesítményű napelemes rendszer került. A MartonSport 
Nonprofit Kft. 6,5 millió forintos TAO támogatás segítségével 
– és 30% kigazdálkodott önerő hozzátételével – szintén nap-
elemes rendszert telepített a sportközpont tetejére augusz-
tus végén. A képviselő-testület döntése értelmében a Szent 
László lakóparki utcák aszfaltozásához szükséges önkor-
mányzati extra forrás is rendelkezésre állt ahhoz, hogy 
szeptemberben megjelenhessenek az úthengerek és a forró 
aszfaltot szállító teherautók. A nyár végére használhatóvá 
vált a Brunszvik-kert nagy része, és elkészült a 16 zónás fő-
téri locsolórendszer is. Az Agroverzum épületét őszre fejezte 
be a kivitelező. Október 4-étől ki lettek tiltva az Érd irányába 
haladó 7,5 tonnánál nehezebb össztömegű átmenő tehergép-
kocsik. Ősszel megkezdődtek a vasút menti gazdasági terü-
letet kiszolgáló gyűjtőút I. ütemének, illetve november ele-
jén a Szent László-sétány melletti ifjúsági park kivitelezési 
munkálatai. Ősz végén megindultak a városi könyvtárnak 
helyet adó Szent László úti járási hivatal toldaléképületének 
átalakítási munkálatai is az egyik EFOP projekt keretében. 

2018 végén egy új, különleges épületegyüttes létesült az 
Emlékezés terén: egy kisméretű hotel bisztróval, kávézóval, 
valamint egy kézműves sörfőzde. Egy 2018 végi kormány-
döntésnek köszönhető 400 millió forintot fordíthatott a város 
a Brunszvik-tervben foglalt egyes fejlesztési elképzelések 
megvalósítására. Első elemként a Brunszvik-Dreher-sétány 
nyomvonala került véglegesítésre, amely a park szélén, an-
nak jelenlegi területén fut a vasútállomástól a Brunszvik-
kertig. Az útszakasz gyalogos és kerékpáros közlekedésre 
egyaránt alkalmas. A Vidékfejlesztési Program keretében 
további 50 millió Ft pályázati támogatást nyert el az önkor-
mányzat a BBK előtti nagyméretű murvás terület burkolásá-
ra és piactérré alakítására, valamint egy napelemes rend-
szerrel ellátott piaci árusító pavilon és tároló helyiségeinek a 
kialakítására. 

2019
Az Óvodamúzeum mögötti területen mintegy 50 millió fo-
rintból tematikus játszóteret alakított ki az önkormányzat, 
illetve az Illyés Gyula téri parkba is új játszótéri eszközöket 
telepített. Központi forrásból a Brunszvik utat érintő építési 
munkálatok zajlottak április és július között. Ennek során a 
Sétáló utca és a Dreher utca közel 250 méteres szakaszán 25 
új parkolóhely, továbbá buszparkoló és buszmegálló létesült, 
a meglévő háziorvosi rendelő előtti szakaszon új térköves 

járda és az új parkolósáv alatt vízelvezető rendszer épült. Az 
önkormányzat kezdeményezte a MÁV Zrt.-nél, hogy a vasút-
állomás Tordas felőli oldalán lévő vasúti rakodóterületen P+R 
parkolóhelyeket alakíthasson ki és üzemeltethessen, ez 
szeptember elejére meg is valósult. Májusban elkészült a vá-
rosi sportcsarnok napelemes rendszere is TAO támogatásból. 
A 206 db napelemből álló 59 kW-os rendszer éves szinten a 
fogyasztás felével megegyező megtakarítást eredményezett. 
Elektromos autó töltőállomást adtak át ugyanebben a hó-
napban a Kodály Zoltán utcában. Júliusban készült el az óvo-
da iskolához közel eső udvarrészén egy ovi-sport pálya, 
amely kifejezetten az óvodás korú gyermekek számára kifej-
lesztve sokféle sportág megkedveltetésére alkalmas mozgást 
biztosít. 
Ez a ciklus is rengeteg változást hozott Martonvásár életébe. 

Cikksorozatunk befejező része a következő lapszámban je-
lenik majd meg és az utolsó, most véget érő ciklusra tekint 
majd vissza. Ez a három ciklus, a 2010-től 2024-ig tartó 15 
év vitathatatlanul „Martonvásár (harmadik) aranykora-
ként” vonul be a helytörténetbe.
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KÉPVISELŐ-TESTÜLETI 
HÍREK

  Mihálovics Zoltán

BESZÁMOLÓ A KÉPVISELŐ-TESTÜLET
NOVEMBER 7-I ÜLÉSÉRŐL

Javaslat a Helyi Választási Bizottság tagjainak megvá-
lasztására
Az önkormányzati választások kitűzött időpontja 2024. júni-
us 9. A helyben működő bizottságok közül szükséges a Helyi 
Választási Bizottság (HVB) megválasztása: a három tagot és 
a legalább két póttagot a települési önkormányzat képviselő-
testülete a választást megelőző évben, október 1. és novem-
ber 30. között választja meg. Képviselő-testületünk elfogad-
ta a Helyi Választási Bizottság összetételére vonatkozó 
javaslatot, amely szerint Bolvári Zoltán (tag), Dr. Kiss Attila 
Balázs (tag), Tarczali Tamás Gábor (tag), valamint Orbánné 
Molnár Anikó (1. póttag), Farkas Gyuláné (2. póttag).
Javaslat településfejlesztési megállapodás módosítá-
sára üzlet működtetéséhez szükséges parkolók biztosí-
tása érdekében (2462 Martonvásár, 188/1 hrsz.)
A szeptember 26-i ülésen testületünk döntött településfej-
lesztési megállapodás megkötéséről, hogy az egykori Keczán 
bútorbolt helyén létrejött új üzlet működtetéséhez szükséges 
darabszámú parkoló biztosítása megtörténhessen és az in-
gatlantulajdonos, valamint bérlő közösen parkolókat alakít-
son ki. A megkötött és később módosított megállapodásban 
2024. április 15-ig vállalták a parkolóépítést.
Javaslat a Martonvásár 182/4 és 182/6 hrsz.-ú ingatla-
nokon lévő visszavásárlási jog törlésére vonatkozó ké-
relem elbírálására
Testületünk 2021. szeptember 23-án pályázatot tett közzé az 
akkor még tulajdonában lévő Martonvásár, 182/2 hrsz.-ú in-
gatlan eladására, és a 182/1 hrsz. alatti Szolgáltatóházban 
meglévő földszint beépítésére és bérbe vételére. A pályázat 
nyertese a FUTURE FOOD IMMO Kft. lett. Az adásvételi 
szerződés tartalmazza, hogy a Martonvásár 182/2 hrsz.-ú 
ingatlanból telekalakítással létrejött 182/4, 182/5, 182/6 
hrsz.-ú ingatlanokra Önkormányzatunk javára visszavásár-
lási jog kerül bejegyzésre 2025. június 10-ig. A pályázatban 
foglalt vállalások tekintetében a szerződések megkötése 
megtörtént, a vállalt, és elfogadott tervek szerinti kivitelezés 
70 %-os készültségen áll. A Kft. kérelemmel fordult az ön-
kormányzathoz a 182/4 és 182/6 hrsz.-ú ingatlanokon fenn-
álló visszavásárlási jog törlése iránt, annak érdekében, hogy 
a jóváhagyott terveknek megfelelően kialakított lakások ér-
tékesítését ez a teher ne akadályozza. Mindezekre tekintettel 
testületünk elfogadta a visszavásárlási jog törlését.
Javaslat Martonvásár, 1069/3 hrsz.-ú terület értékesí-
tésére kiírt pályázat elbírálására
Testületünk határozatában döntött a 1069/3 hrsz.-ú terület 
értékesítésének szándékáról. Az ingatlan értéke 17 millió Ft. 
A pályázati felhívás közzétételét követően egy ajánlat érke-
zett be. A Bíráló Bizottság megvizsgálta a beérkező pályáza-
tot és megállapította, hogy a REVRIK Kft a pályázatot a fel-

tételeknek megfelelően nyújtotta be. A pályázat érvényes, 
így a pályázó 17.000.000.-Ft vételi árhoz kapcsolódó pályá-
zatát testületünk elfogadta.
Javaslat a Településrendezési Eszközök módosítására
A településrendezési eszközök módosításának célja egyfelől, 
hogy a „MARTONVÁSÁR-ERDŐHÁT IVÓVÍZMINŐSÉG-JAVÍ-
TÓ PROGRAMJA” elnevezésű projekt végrehajtása érdeké-
ben, az 1237 helyrajzi számú ingatlant különleges beépítésre 
szánt közműterület építési övezetbe sorolja és új beépítésre 
szánt területet jelöljön ki a 1237 helyrajzi számú ingatlanon, 
másrészt az Általános Iskola területén körforgalmú csomó-
ponthoz kapcsolódó további terület biztosítása érdekében 
övezeti határ korrekciót tartalmaz. 
Javaslat a Martonvásár Városi Közszolgáltató Nonprofit 
Kft. (MVK) 2023. évi üzleti tervének a módosítására
Martonvásár Városi Közszolgáltató Nonprofit Kft. üzleti ter-
ve 2023 áprilisában lett jóváhagyva. Felülvizsgálat után mó-
dosítás vált indokolttá. Egyrészt az út járda karbantartás 
feladatsoron társaságunkra háruló, előre nem tervezett fel-
adatok mértéke és nagyságrendje miatt, mely 21,6 milliós 
többlet igényt jelent, másrészt az éves infláció mértékére 
tekintettel a személyi állomány megtartásának és megbe-
csülésének javítása érdekében ezért 37,9 millió forintos ön-
kormányzati többlet támogatásról határozott és jóváhagyta 
az üzleti terv I. számú módosítását.
Javaslat a Martonvásár Városi Közszolgáltató Nonprofit Kft. 
javadalmazási szabályzatának módosítására
A korábban elfogadott és jóváhagyott javadalmazási sza-
bályzatban módosítások szükségesek, amelyek elsősorban a 
teljesítményhez kötött juttatásokat (jutalom, prémium) érin-
tik, és a „home office” munkarendet segítik elő. 
Javaslat Martonvásár Város Önkormányzata és intéz-
ményei 2023. évi összevont közbeszerzési tervének 
módosítására
A módosítás indoka: a korábban tervezett 3 csoportos bölcső-
de és kiszolgáló helyiségek tervezett mennyiség helyett 4 
csoportos bölcsőde és kiszolgáló helyiségek megvalósítására 
nyílt lehetősége az Önkormányzatnak. 

BESZÁMOLÓ A KÉPVISELŐ-TESTÜLET
NOVEMBER 28-I ÜLÉSÉRŐL

1. Képviselő-testületünk a jogszabályban előírt harmadik 
alkalommal módosította a 2023. évi költségvetést. Ezúttal a 
bevételek és kiadások előirányzat változásainak összevont 
egyenlegét tekintve – plusz 52.948 E Ft összegben terjesz-
tett elő polgármester úr rendeletmódosítási javaslatot. Ösz-
szességében 52.948 E Ft bevétel növekedéssel és 52.948 E Ft 
kiadás növekedéssel a költségvetési módosítást elfogadta a 
képviselő-testület.
2. Az energiaárak, bérminimum, a nyersanyagárak, piaci 
árak nagymérvű emelkedésével meghatározott gazdasági 
helyzetben, tekintettel az önkormányzat és az általa biztosí-
tott helyi közszolgáltatások, szolgáltatások működtetési ki-
adásainak emelkedésére, valamint a lehetséges bevételt 
meghatározó körülményekre is (adóalanyok teljesítő képes-
sége, szolgáltatást igénybe vevők teljesítőképessége, száma), 
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felülvizsgáltuk az egyes ár- és díjtételeket. Képviselő-testü-
letünk áttekintette az ár- és díjtételeket, azonban jelentő-
sebb emelésre, lényegi módosításokra jelenleg nem került 
sor, a szolgáltatótól/üzemeltetőtől érkezett, indokolt módosí-
tások kivételével.
3. A HPM Plus Kft. 2023. november 10-én tájékoztatta a pol-
gármestert, hogy 2024. január 1-jei hatállyal élve a szerző-
désben meghatározottakkal, 5 %-os mértékben emelni kí-
vánja eladási árait. Az emelés indoka a 2022. és 2023-as év 
áremelkedései és a világ-gazdaság hatásai a bérek és a 
nyersanyagok tekintetében. A KSH által 2022. szeptembertől 
és 2023. szeptemberéig tartó időszakra közzétett inflációs 
rátája 12,2 %-os volt, amelyen belül az élelmiszer drágulása 
15,2%-os szintet ért el, a minimálbér változás mértékét 
pedig 10-15 %-ban jelölték meg. A szolgáltató kérését 
figyelembevéve testületünk döntött a gyermekétkeztetési 
térítési díjak módosításáról.
4. A védőnői feladatellátás állami átvétele miatt, az általuk 
használt épületrész állam részére történő használatba adása 
következtében szükséges, hogy az elszámolhatóság érdeké-
ben a védőnői épületrész fogyasztásait az MVK Kft. tovább-
számlázás formájában érvényesítse az önkormányzatunk 
felé, ezért ezt rögzítenünk szükséges a közszolgáltatási szer-
ződésben, és javasolt külön üzemeltetési szerződést kötni az 
épületrész vonatkozásában. 
Önkormányzatunk nemzetközi kapcsolatainak rendezése vo-
natkozásában a testvértelepülésekkel közös programok szer-
vezése, közös rendezvények megtartása a feladatok jellegére 
tekintettel az MVK Kft. keretében működő MartonKult szer-
vezeti egység tevékenységeihez kapcsolódik szervesen, 
melyre tekintettel javasoljuk ezen feladatok ilyen jellegű ré-
szének átcsoportosítását a Kft.-hez, melyet szintén a köz-
szolgáltatási szerződésekben szükséges feltüntetni. 
Testületünk korábban elfogadta a projektmegvalósítási szer-
ződéseket, de sajnálatos módon a pályázati kiírások a pályá-
zati rendszerben keletkezett problémák okán még nem jelen-
tek meg. Egyes tervezési munkákat ugyanakkor már 
megkezdtünk (kerékpárút építése, óvoda energetika megújí-
tása, egészségház felújítása), de az MVK Kft. munkálatokban 
való közreműködése nem valósult meg, így a megkötött 
szerződések megszüntetése és a már átadott támogatási 
pénzek visszautalása szükséges. 
A Horváth Ottó Sportközpont fűtési rendszerének hőszivaty-
tyúval történő kiegészítése, valamint további energetikai ha-
tékonyságnövelő eszközök beszerzésének a finanszírozása az 
önkormányzati és az MVK Kft. tulajdonában lévő létesítmé-
nyek vonatkozásában megtörtént. 
A Brunszvik Teréz Óvoda energetikai felújítása és az orvosi 
rendelő korszerűsítése tekintetében a szakemberek az ön-
kormányzat megbízásából megkezdték a szükséges doku-
mentációk összeállítását. 
Kerékpárút kialakítása tekintetében az önkormányzat meg-
kezdte a nyomvonal felmérését és az előzetes tervek egyez-
tetését. A tervezés és a beruházás folyamatát az önkormány-
zat maga végzi, így a fel nem használt támogatási összeg 
visszautalása szükséges az MVK Kft. részéről. Mindezeket 
figyelembe véve testületünk elfogadta a közszolgáltatási 
szerződések módosítását, valamint az üzemeltetési szerző-

dés megkötését, továbbá az MVK Kft. beszámolóit az egyes 
projektek tekintetében.
5. Képviselő-testületünk korábban pályázatot tett közzé az 
akkor még tulajdonában lévő Martonvásár, 182/2 hrsz.-ú in-
gatlan eladására, és a 182/1 hrsz. alatti Szolgáltatóházban 
meglévő földszinti tér beépítésére és bérbe vételére. Az eljá-
rás nyertese a FUTURE FOOD IMMO Kft. lett. A 182/2 hrsz.-i 
ingatlanból telekosztást követően létrejött 182/4 hrsz-ú in-
gatlanra a víz- és csatornabekötés a kivitelezés eddigi szaka-
száig nem történt meg, annak terveztetését és engedélyezte-
tését a Kft. megkezdte, és ennek keretében kérelmet adott 
be, hogy az önkormányzat járuljon hozzá a 182/3 hrsz.-ú 
ingatlanon történő csőátvezetéshez, valamint az ingatlan 
szolgalmi joggal való megterheléséhez. A beruházás kereté-
ben az utólagos csatlakozási díjat a víz és a szennyvíz bekö-
tések után 3 600 000 Ft + ÁFA értékben fizetne meg a Kft. 
Mindemellett a Harmónia-Gondviselés Szociális Gondozó 
Nonprofit Kft. is sürgős kérelemmel fordult önkormányza-
tunkhoz, miszerint az idősek otthona ingatlanával szeretne 
rácsatlakozni a városi szennyvíz-elvezető hálózatra. Több 
körös tárgyalás eredményeképp 10 000 000 Ft + ÁFA összeg, 
részletekben történő megfizetéséről sikerült megállapodni a 
vagyoni értékű jog megváltásáért. Erre tekintettel testüle-
tünk a szolgalmi jogi bejegyzést, valamint a vagyoni értékű 
jogok biztosítását jóváhagyta.
6. Képviselő-testületünk beszámolót hallgatott meg a Mar-
tonvásári Polgármesteri Hivatal adóirodájának tevékenysé-
géről, továbbá a 2023. adóév adóztatásáról. A tartalmat meg-
ismerve testületünk a beszámolót elfogadta, megköszönve 
az adófizető állampolgárok együttműködését.
7. A folyamatosan emelkedő színvonalú helyi szolgáltatások 
szinten tartása és működtetése, az infláció, az energiaárak 
és a bérek növekedése miatt az önkormányzatnál is jelentke-
ző kiadásnövekedés nem indokolja a helyi adók mérséklését, 
viszont ösztönöz az egyéb bevételi források felkutatására és 
a saját bevételek növelésére, melynek egyik eszköze a gazda-
ságfejlesztés és a helyben megtelepült, megtelepülni szándé-
kozó vállalkozások támogatása, beruházásaik ösztönzése. 
Ennek érdekében önkormányzatunk élt az önkormányzatok 
részére biztosított, vállalkozók számára megállapítható ked-
vezmények bővítésével.
8. Martonvásár Város Önkormányzata és az INPARK 2022-
ben megállapodást kötöttek, hogy az Inpark a tulajdonában 
lévő Martonvásár Város külterületén fekvő 0126/1, 0137/2, 
0138, 0139, 0140, 0143/1 és 0143/3-6 hrsz-ú, kivett beruhá-
zási célterületként megjelölt ingatlanokon végrehajtani ter-
vezett fejlesztésekre tekintettel, az ennek révén létrejövő 
létesítményekben keletkező szennyvíz elszállítása az önkor-
mányzati víziközmű rendszeren keresztül a ráckeresztúri 
szennyvíztelepre történjen. A telepen a meglévő tisztítóka-
pacitás nem volt elegendő a fejlesztés miatt keletkező több-
letszennyvíz tisztítási igény kielégítésére, ezért az Inpark a 
telep kapacitás növelésére saját beruházásában megvalósí-
totta a telep fejlesztésének kivitelezési munkáit. A létesít-
mény átvételének folyamatában az Inpark megküldte önkor-
mányzatunk részére a részletes vagyonleltárt, a beruházási 
értékről szóló nyilatkozatot, valamint a megállapodás alap-
ján a jótállási bankgaranciát. Képviselő-testületünk ezt a 
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tájékoztatást elfogadta azzal, hogy a kapacitásbővítés miatt 
a növekmény 350 m3/d, ebből 50 m3/d mennyiség önkor-
mányzatunkat illeti meg. A szennyvíztisztító műben meg-
változott tulajdoni arányokra tekintettel önkormányzatunk-
ra a jövőben nagyobb fenntartási teher hárul majd.
9. Önkormányzatunk 1992 óta tagja a Fejér Megyei Önkor-
mányzatok Kegyeleti Központ Kft.-nek, tagságunkból semmi-
lyen előnyt nem tudtunk élvezni, így felmerült az üzletrész el-
adás szándéka, melyhez kapcsolódóan megkeresés is érkezett a 
cég részéről. Az eladási szándékról testületünk korábban dön-
tött, de a Székesfehérvár Városgondnoksága Kft. jelezte, hogy 
az üzletrészünket a névérték kétszereséért ő kívánja megvásá-
rolni (a Kegyeleti Kft.-vel való megegyezés alapján) és erre te-
kintettel testületünk módosította a korábbi határozatot.
10. Testületünk döntött arról, hogy 2024. évre vonatkozóan 
is szülessen döntés a központi 38.650.-Ft összegű illetmény-
alapnál magasabb, továbbra is 46.380.-Ft összegű illetmény-
alap megállapításáról a köztisztviselők vonatkozásában, 
ezen túl éljünk továbbra is az igazgatási szünet lehetőségé-
vel, végül pedig arról született döntés, hogy a munkáltatói 
terhet is tartalmazó bruttó éves cafetéria keret a 2023. évre 
megállapított mértékkel egyezően kerüljön meghatározásra.
11. A Forum Martini önkormányzati lap a felelős szerkesztői 
feladatait, megbízott felelős szerkesztőként Mihálovics Zol-
tán látja el 2023.12.31-ig. Testületünk döntött arról, hogy a 
jelenlegi felelős szerkesztő további megbízását 2024.06.30-
ig hosszabbítsa meg, figyelemmel arra is, hogy időközben 
önkormányzati választások lesznek. Képviselő-testületünk 
döntésével így támogatja a Forum Martini önkormányzati 
lap megbízott felelős szerkesztőjének további munkáját.
12. Képviselő-testületünk hozzájárult a Szent László Völgye 
Lovas Egyesület kérelméhez és támogatja, hogy a Giro 
d’Italia verseny „Legaktívabb szurkolói aktivitás” díja kereté-
ben az önkormányzat által elnyert összegből az Egyesület 
részére kifizetett 1.000.000,- Ft összegű vissza nem téríten-
dő támogatás elszámolási határideje 2023. december 31. 
napjára módosuljon.
13. Képviselő-testületünk úgy határozott, hogy a Film Min-
denkinek Egyesület nyertes LEADER projektjének megvaló-
sításához előfinanszírozás formájában támogatást nyújt az 
egyesület támogatói okirattal rendelkező projektjéhez. Az 
elnyert LEADER pályázat előfinanszírozására 8.374.906 Ft 
támogatást biztosít visszatérítendő támogatás formájában 
és 5.810.547 Ft támogatást vissza nem térítendő támogatás 
formájában az önrész (5% önerő és többlet-önerő) előfinan-
szírozására.
14. Képviselő-testületünk miután megismerte, elfogadta a 
Vuelta Sportszervező és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Tár-
saság részére 2023. évben nyújtott önkormányzati vissza nem 
térítendő támogatás felhasználásáról szóló beszámolóját. 
15. Képviselő-testületünk a Martonvásár Sportjáért Alapít-
ványnak, a Martonvásári Polgári Összefogás Egyesületnek, 
és a Martonvásárért Alapítványnak pályázatok megvalósítá-
sához szükséges támogatásáról döntött, annak érdekében, 
hogy a civil szervezetek a LEADER projektek megvalósításá-
hoz szükséges előfinanszírozást és az önerőt biztosítani tud-
ják. A civil szervezetek beszámolójukat benyújtották, mely 
szerint a projektek sikeresen megvalósultak, a támogatási 

összegeket pedig a meghatározott célnak megfelelően hasz-
nálták fel. A pénzügyi, szakmai beszámolókat megismerve 
testületünk azokat jóváhagyta.
16. Testületünk beszámolót hallgatott meg határozatai vég-
rehajtásáról, tájékoztatót a pályázatokról, beruházásokról, 
projektek és rendeletek végrehajtásáról, peres ügyekről, az 
önkormányzat aktuális pénzügyi helyzetéről, valamint a 
polgármester szabadságáról.
17. A Martonvásár Városi Közszolgáltató Nonprofit Kft. 
MartonKult irodája a Brunszvik-Beethoven Közösségi Ház, a 
Martonvásári Városi Könyvtár és a Martonvásári Óvodatör-
téneti Gyűjtemény vonatkozásában a hatékony energiagaz-
dálkodás érdekében az épületek nyitvatartásának ideiglenes 
módosítását javasolta a téli időszakban. Testületünk a javas-
latot elfogadta, így:
• A Brunszvik-Beethoven Közösségi Ház téli szünetre ideigle-
nes bezár 2023. december 21. és 2023. január 7. között, ja-
nuár 8-i nyitással, az ideiglenes bezárás idejére az épület 
temperáló hőfokon tartásával. Az időszakban 2023. decem-
ber 30-án színházi előadás és 31-én szilveszteri rendezvény 
miatt az intézmény két napra látogatható.
• A Martonvásári Óvodatörténeti Gyűjtemény téli szünetre 
történő ideiglenes bezár 2023. december 20-tól 2024. január 
8-ig; 2024. január 9-i nyitással, az ideiglenes bezárás idejére 
az épület temperáló hőfokon tartásával. 
• A Városi Könyvtár ideiglenesen bezár a közoktatási szünet-
ben 2023. december 21. és 2024. január 8. között; 2024. ja-
nuár 9-i nyitással, az ideiglenes bezárás idejére az épület 
temperáló hőfokon tartásával.
18. Képviselő-testületünk a településtervek tartalmáról, el-
készítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes tele-
pülésrendezési sajátos jogintézményekről szóló előterjesztés 
alapján Martonvásár Város településrendezési eszközeinek 
módosítását határozta el az alábbi területeken és az alábbi 
célból:
1. Vasútállomás melletti közjóléti erdő, lakóterület övezetha-
tár rendezése;
2. Régi vágóhíd és mellette lévő ingatlanokon sorházas be-
építésnek megfelelő lakóövezet kijelölése;
3. Akadémiai nyomda déli részének átsorolása Vt övezetbe;
4. Hotel, óvodamúzeum és környezetének szabályozása, új Vt 
övezetbe történő átsorolása (legkisebb zöldfelület mértéké-
nek csökkentése céljából);
5. Vasút melletti gazdasági területhez kapcsolódóan a kút 
területének növelése (600 m2), továbbá út közterületként 
való kiszabályozása és nyomvonal-pontosítása;
6. Kerékpárút kiszabályozása a mentőállomás környezeté-
ben (közlekedési- és zöldterület kijelölése);
7. HÉSZ módosítások
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BESZÁMOLÓ A KÉPVISELŐ-TESTÜLET
DECEMBER 13-I ÜLÉSÉRŐL

1. Képviselő-testületünk elfogadta az önkormányzat 2024. 
évi Költségvetési rendeletének előkészítéséről szóló koncep-
ciót. Az előzetes becslések szerint a várható állami támoga-
tás mértéke 42,4 millió Ft lesz, mely összeg fedezetet nyújt a 
bérnövekedések finanszírozására, így előrevetíthetően ter-
vezhetővé válik a „nullás önkormányzati költségvetés”.
2. Az MVK NKft.  elkészítette a 2024. évre vonatkozó üzleti 
terv koncepcióját. A jövő évi kalkulációit összhangban az ön-
kormányzati költségvetési koncepcióval, konzervatív terve-
zési elveknek megfelelően és a lehető legpontosabban igye-
keztek meghatározni. Az önkormányzati támogatás igény a 
tavalyi évhez képest emelkedett, mivel a feladatellátáshoz 
szükséges források tekintetében ebben a fázisban a saját 
eredménytartalék további felhasználásával nem terveztek, 
mivel ez a számviteli eredmény és a pontos adatok birtoká-
ban válik meghatározhatóvá. Képviselő-testületünk elfogad-
ta a 2024. évre vonatkozó tervkoncepciót.
3. Képviselő-testületünk egyfelől az MVK NKft. részére ázsiós 
tőkeemelésként nyújtott összeg lekötéséből származó reali-
zált kamatnyereség összegét, 2.289.583,- Ft felhasználását a 
Szent László Völgye Segítő Szolgálat épületének fenntartási 
céljaira jóváhagyta, ezzel módosítva a korábbi üzleti tervet. 
Másfelől testületünk a cég részére a hatályos és érvényes 
fenntartói és támogatói keretszerződés, valamint a település-, 
és ingatlanüzemeltetés körében kötött közszolgáltatási szer-
ződések keretében a 2024. évben ellátott feladatok szerinti 
kiegészítő finanszírozására jóváhagyott üzleti terv módosítás-
ban megjelölt összegen felül további 7.043.626,- Ft-ot biztosít 
2023. december 31-ig. Végül figyelemmel a korábbi határozat-
ban foglaltakra, a cég legfőbb szerveként eljárva a cég ügyve-
zetője, Tóth Balázs Károly részére 2023. augusztus 01-től havi 
nettó 15.000,- Ft Cafetéria juttatás biztosítását hagyták jóvá.
4. Képviselő-testületünk elfogadta az MVK NKft. keretein 
belül működő Brunszvik-Beethoven Közösségi Ház, a Mar-
tonvásári Városi Könyvtár és a Martonvásári Óvodatörténeti 
Gyűjtemény 2024. évi rendezvénytervét, és az önkormány-
zat hivatalos ünnepségeiről szóló tervet is. A rendezvényterv 
összeállításához külön felmérést végeztek, megkeresve a vá-
ros összes civil és szakmai szervezetét. A rendezvényterv a 
korábbi években jól bevált események mellett olyan progra-
mokat is tartalmaz, amelyek újdonságot jelenthetnek a vá-
ros kulturális életében.
5. Testületünk Martonvásár Város Önkormányzatának 2024-
2028 évre vonatkozó Helyi Esélyegyenlőségi Programját an-
nak megismerése után elfogadta a következő öt évre szólóan.
6. Képviselő-testületünk az ülésen megismerte és lefogadta 
2024. évre vonatkozó Munkatervét.

7. Képviselő-testületünk úgy határozott, hogy 2024. február 
1. napján (csütörtök) 18.00 órakor a Brunszvik-Beethoven 
Kulturális Központ színháztermében közmeghallgatást tart.
8. Testületünk Martonvásár Város Önkormányzata 2024. évi 
belső ellenőrzési tervét, a megismert kockázatelemzés alap-
ján jóváhagyta az államháztartásért felelős miniszter által 
közzétett módszertani útmutatók és a nemzetközi belső el-
lenőrzési standardok figyelembevételével.
9. Képviselő-testületünk jóváhagyta az Alpha–Vet Állat-
gyógyászati Kft.-vel 2015. október 02. napján kötött gyep-
mesteri, állatmentési tevékenység ellátására vonatkozó fel-
adat-ellátási szerződés módosítását 2024. január 1. napi 
hatállyal azzal, hogy a km díj 231 Ft + 27% ÁFA-ra, az egye-
di kiszállás díja 236 Ft + ÁFA-ra, a befogási díj 3379 Ft + 
ÁFA/db-ra, a bódító gyógyszerhasználat (ha kell) 8 197 Ft + 
ÁFA/db-ra változik.
10. Képviselő-testülete beszámolót hallgatott meg a Mar-
tonvásári Polgármesteri Hivatal 2023. évi tevékenységéről, 
amelyet annak megismerése után, megköszönve a hivatal 
munkáját jóváhagyott. 
11. Testületünk Dr. Szabó Tibor polgármester, Horváth Bálint, 
valamint Gucsek István alpolgármesterek részére a napi mun-
kavégzésen túl jelentkező, kiemelt figyelmet igénylő, az ön-
kormányzat szempontjából meghatározó jelentőségű, az egyé-
ni értékelés alapját képező célfeladatokat határozott meg, 
illetőleg döntött arról, hogy évente két alkalommal, pozitív 
értékelésük alapján részükre éves szinten meghatározott jut-
tatást állapít meg. Ennek alapján testületünk jóváhagyta pol-
gármester úr részére bruttó 1.405.786.-Ft, Gucsek István al-
polgármester úr részére bruttó 1.600.986.-Ft, Horváth Bálint 
alpolgármester úr részére 1.369.086.-Ft összegű céljuttatás 
kifizetését, tekintettel arra, hogy az értékelési célként megha-
tározott feltételeknek kiemelkedő eredményességgel, példaér-
tékű hozzáállással, maradéktalanul tettek eleget. 
12. Képviselő-testületünk munkáltatói jogkörében eljárva, 
Dr. Szabó Tibor, Martonvásár város főállású polgármesteré-
nek 35 éves jubileumi jutalomra való jogosultságát – elis-
merhető szolgálati jogviszonyára tekintettel, 2024. január 1. 
napjával megállapította és elrendelte részére a törvényben 
meghatározott 4 havi illetményének megfelelő összegű jubi-
leumi jutalom kifizetését.
13. Az önkormányzati képviselő köteles kapcsolatot tartani a 
választópolgárokkal, akiknek évente legalább egy alkalommal 
tájékoztatást nyújt képviselői tevékenységéről. Ennek megfe-
lelően testületünk az önkormányzati képviselők 2023. évi 
munkáját, az egyéni képviselői munkáról készült beszámolót 
elfogadta. A beszámoló a város honlapján is megtalálható.
14. 2024. január 1-jétől hatályba lép a pedagógusok új élet-
pályájáról szóló törvény. Ezen új jogszabályok rendelkezései 
érintik a Brunszvik Teréz Óvodát is. Tekintettel a hatályba 
lépő jogszabályokra szükségessé vált az Óvoda alapító okira-
tának áttekintése, és a szükséges módosítások elvégzése, 
amelyet testületünk jóvá is hagyott.
15. Képviselő-testületünk a 2023. évi költségvetés általános 
tartaléka terhére 1.150.000,- Ft összegű támogatást ítélt 
meg a Martonvásári Tehetséggondozó Alapítvány részére, 
hogy megvalósítsa az innovatív hangtechnikai eszközök, 
elektromos hangszerek beszerzését.



FORUM MARTINI / 2024. JANUÁR-FEBRUÁR 11

KÖZÜGY / KÖZÉLET

11

Tisztelt Martonvásáriak!
Martonvásár Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete

2023. február 1-én (csütörtök)
18:00 órától

a Brunszvik-Beethoven Közösségi Ház
(Martonvásár, Emlékezés tere 2.)

színháztermében 

KÖZMEGHALLGATÁST
tart.

Napirendek:
1. Tájékoztató Martonvásár Város Önkormányzata 
aktuális pénzügyi, gazdasági, szervezeti helyzetéről, 
beruházásairól és fejlesztési terveiről
2. Egyebek

Amennyiben Önnek közérdeklődésre számot tar-
tó kérdése van, előzetesen megküldheti a jegyzo@
martonvasar.hu e-mail címre vagy  írásban leadhatja a 
Polgármesteri Hivatal lakosságszolgálatán (2462 Mar-
tonvásár, Budai út 13.).

ÁPOLÓT KERESÜNK
A Magyarországi Református Egyház 
drogterápiás otthona munkatársat keres ápoló 
munkakörbe, heti 40 órában.

Feladatok:
- az orvosok munkájának segítése, asszisztencia
- ápolási és gondozási feladatok,
- gyógyszerellátással kapcsolatos feladatok,
- egészségügyi adminisztráció, 
- egyéb adminisztrációs feladatok

Elvárás: 
legalább középfokú ápolói szakképzettség

Amit kínálunk:
- 1 műszakos munkavégzés
- támogató környezet, teammunka
- egyéni fejlődési lehetőség, támogatott képzések
- bérezés ESZJT szerint

A munkavégzés helye: Ráckeresztúr

A jelentkezéseket fényképes önéletrajzzal és 
motivációs levéllel az iroda@kimm.hu címre várjuk.

ÁLLÁSHIRDETÉS

2024. ÉVI HULLADÉK-
SZÁLLÍTÁSRA 
JOGOSÍTÓ MATRICÁK
A VHG Nonprofit Kft. értesíti a lakosságot, 
hogy a 2024. évi kommunális hulladékszállításra 
jogosító matricák, éves naptárak és tájékoztatók 
kézbesítése várhatóan 2024. január második fe-
lében kezdődik. 
A matricák megérkezéséig a 2023. évi matricák ér-
vényesek, hulladékszállításra jogosítanak. Mindenkor 
naprakész információ a www.vhg.hu oldalon található.
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MARTONVÁSÁRI 
TŰZOLTÓSÁG - 
VISSZATEKINTÉS

  Dr. Pimper László • elnök

2023. október 27-én, napra pontosan 5 évvel az első 
vizsgagyakorlatát követően ismét sikeres 
„rendszerbentartó gyakorlattal” bizonyította 
felkészültségét a Martonvásári Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület. Ezzel az évente megújítandó minősítéssel 
újabb egy évig hivatalosan is tűzoltóságként 
működhet önkénteseink csapata, azaz önállóan, 
hivatásos egységek jelenléte nélkül számolhat fel 
tűz- és káreseteket. Nézzük milyen hosszú, tartalmas 
utat járt be a Marton ÖTE az elmúlt években.

1888-ban a Martonvásáron élők – sok más településhez ha-
sonlóan – a saját biztonságuk érdekében alakították meg a 
Martonvásári Önkéntes Tűzoltó Egyletet. Céljuk a helyi, 
szervezett önvédelmi képesség erősítése volt az akkor még 
nagyon gyakori tűzvészek esetére. A település biztonságáért 
tenni akarókat összefogó önkéntes tűzoltóság kisebb-na-
gyobb megszakításokkal, különböző aktivitással működött 
az elmúlt 135 évben. 
27 évvel ezelőtt költöztünk családommal Martonvásárra Ta-
polcáról, ahol már évek óta részt vettem a helyi önkéntes 
tűzoltóság életében. Édesapám a szervezet parancsnokaként 
korán megismertette velem ezt a különleges hivatást és a 
bajba jutottak segítésének jóleső érzését, már gyerekkorom-
ban bekapcsolódtam a munkájukba. Ez az élmény meghatá-
rozta pályámat, hiszen 21 éves koromtól 31 éven át foglalko-
zásszerűen dolgoztam tűzoltóként, többnyire irányító-vezető 
beosztásokban. Martonvásárra érkezésünket követően fel-
ajánlottam segítségemet a tűzoltó egyesületnek, de sajnos 
csak évekkel később lettem részese a helyi önkéntes tűzoltó 
munkának. 
2017-ben néhány ismerőssel-baráttal összefogva új tűzoltó 
egyesületet alapítottunk. Ezzel – a tapolcai tapasztalataimat 
is felhasználva – elindítottuk az időközben megszűnt helyi 
tűzoltóság újjászervezését. Tagjaink már akkor is három te-
lepülésről érkeztek, így martonvásári központú működésünk 
Ráckeresztúrra és Tordasra is kiterjedt. A lehetőségeket és a 
térség tűzoltó szakmai sajátosságait felmérve hamarosan 
Baracskát és Gyúrót is bevontuk önkéntes csapatunk vállalt 
működési területébe. 
Tagságunk hatvan fő közelében mozgott az elmúlt években, 
a teljes jogú tagok száma negyven körül alakult. 25 fő vállal 
rendszeres szerepet a tűzoltósági munkában, míg a többiek 
egyéb módon vesznek részt az egyesület működésében. 
Az aktív tagok közül több, mint harminc fő rendelkezik tűzoltó 
szakmai képesítéssel. A szervezet összetétele a magas színvonalú 
tűzoltási és mentési munka garanciája: az önkéntes tűzoltó 
képesítésű tagok mellett e nemes szakmát főállásban űző - 
hivatásos, illetve létesítményi tűzoltó – tagjaink is vannak.
Sokan nem tudják, hogy önkéntes tűzoltóink nem csak ak-

kor őrködnek biztonságuk felett, amikor tűzoltóautóval, vé-
dőruhában, vagy éppen rendezvényen látjuk őket. Készenlét-
ben vannak akkor is, amikor mindennapos teendőiket végzik, 
dolgoznak, vásárolnak, szabadidejüket töltik, de az SMS-ben 
érkező riasztás jelzésére megszakítva azt, azonnal a bajbaju-
tottak segítségére sietnek. Mindez nagy önfeláldozást igé-
nyel az önkéntes tűzoltóinktól és gyakran jár lemondással a 
családok, hozzátartozók részéről is, hiszen a tervezett csalá-
di program, pihenés is nyomban háttérbe szorul, ha a tűzol-
tóink munkájára van szükség valahol. S teszik mindezt térí-
tésmentesen, ellenszolgáltatás nélkül, az önzetlen segíteni 
akarás hajtja őket.
Az évek folyamán a családok, gyermekek közül is sokan kap-
csolódtak be a tűzoltó egyesület életébe, gyakran kísérik el 
önkénteseinket különböző rendezvényekre vagy éppen a ta-
gok által szervezett különféle közös programokra.
A közösségi szerepvállalásunk különféle megnyilvánulásai 
jó lehetőséget biztosítanak arra, hogy a térségben élők – kü-
lönösen a gyermekek – megismerjenek bennünket. A külön-
böző rendezvények, tájékoztatók és bemutatók során töre-
kedtünk tevékenységünk népszerűsítésére. Minden évben a 
legsikeresebb és egyben legnagyobb kihívást jelentő progra-
munk a már hagyományos tűzoltó gyermektáborunk, de na-
gyon népszerűek az eszközbemutatók és habpartik, valamint 
a gépjárműfecskendőn érkező Tűzoltó Mikulás is.
Az önkénteseink munkája mellett a tűzoltósági tevékenysé-
günk másik meghatározó feltétele a szükséges eszközök és 
járművek megléte. Sajnos a korábbi csapat felszerelései az új 
szervezet megalakításakor már nem álltak rendelkezésre, 
így szó szerint nulláról kellett felépítenünk az új tűzoltósá-
got. Szerencsére elkötelezettségünket látva Martonvásár Vá-
ros Önkormányzata gyorsan csapatunk mellé állt. Az első 
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felszereléseinket és a szállításukra egy használt mikrobuszt 
a város támogatásából szereztünk be még 2018 elején. 
A következő évben az első „igazi” tűzoltóautónkat is készen-
létbe állíthattuk: a Katasztrófavédelemtől egy felújított Steyr 
fecskendőt vehettünk használatba, ami fontos mérföldkő 
volt az önálló önkéntes tűzoltósági működés és a szakmai 
fejlődés felé vezető úton. Sikeres pályázatainknak és támo-
gatóinknak köszönhetően egy tudatos, terv szerű eszközfej-
lesztési programot indítottunk és hajtottunk végre az elmúlt 
években. Napjainkra már rendelkezünk az önkéntes tűzoltó-
ságoknál szükséges legfontosabb felszerelésekkel, így sokfé-
le tűz- és balesettípus esetén be tudunk avatkozni.
A tűzoltó gépjárművek mellett a fejlődésünk másik leglátvá-
nyosabb eleme a 2022. végén használatba vett új önkéntes 
tűzoltósági épület. Korábban alkalmas állomáshely nélkül 
működött csapatunk, a készenléti eszközök egy nyitott táro-
lóban és fűtetlen, közművek és szociális helyiségek nélküli 
garázsban kaptak helyet. Az új 2+1 szerállásos épület Mar-
tonvásár Város Önkormányzatának beruházásában, a Szent 
László Völgye Többcélú Kistérségi Társulás anyagi támoga-
tásával, valamint LEADER pályázati forrásból valósulhatott 
meg. Az új önkéntes tűzoltósági épületben végre otthonra 
lelt csapatunk, de az sem mellékes, hogy új állomáshelyünk 
kedvező elhelyezkedéséből adódóan percekkel korábban ér-
kezünk a tűz- és káresetek helyszínére, mint a korábbi évek-
ben, vagy érkeztünk volna a „régi tűzoltószertár” irányából.
Tűzoltósági szerepvállalásunk 2019-ben új alapokra került: 
január 1-től az „önállóan beavatkozó” önkéntes tűzoltósági 
minősítésnek köszönhetően már a katasztrófavédelemmel 
megkötött megállapodás rögzíti tűzoltási és mentési feladat-
ellátásunkat. E szerződéshez egy kisebb rendszeres anyagi 
támogatás is társul, ami azonban nem fedezi a működési költ-
ségeinket. Egyesületünk „fenntartójaként” az egyik legfonto-
sabb támogatónk a Szent László Völgye Többcélú Kistérségi 
Társulás. A tűzoltóságunk által védett települések önkor-
mányzatai közvetlenül nem vesznek részt működésünk fel-
ügyeletében és finanszírozásában, ezt kistérségi összefogás és 
együttműködés keretében a társulás útján biztosítják.

Igyekszünk élni minden pályázati lehetőséggel, az elmúlt 
években több fejlesztésünk részleges finanszírozását sikerült 
ilyen módon biztosítani. A működési költségeink folyamatos 
emelkedése okán egyre fontosabb a személyi jövedelemadó 
1%-ából származó bevételünk, köszönjük azoknak, akik a 

Marton ÖTE-nek ajánlották fel ezt az összeget. Szintén kö-
szönet illeti azokat a cégeket, akik különböző szolgáltatások-
kal, felszerelésekkel segítették munkánkat. 
Néhány számadat, amelyek összefoglalják önkénteseink 
munkáját az elmúlt évekből:
• Több, mint 200 ezer óra készenlétet teljesítettek önkéntes 
tűzoltóink,
• 662 tűz- és káreseményhez vonultunk, ebből
• 213 tűz- és káresetet számoltunk fel önállóan, más egységek 
közreműködése nélkül.

Tűzoltó egységünk szakmai elismertségét mutatja, hogy 
többször kérték segítségünket nagyobb tűzesetek felszámo-
lásához a területünkön kívül is. Tömeges viharkárok okán 
2019-ben a Nyírségben, 2021-ben Somogyban, 2022-ben 
Érd térségében, míg 2023. júliusban Szigetszentmiklóson és 
környezetében dolgoztunk. 2023 második felében három al-
kalommal kérték segítségünket más tűzoltóságok elektro-
mos járművek akkumulátor-tüzének oltásához, a hazánkban 
akkor még csak nálunk készenlétben álló E-oltólándzsa al-
kalmazásával.  
Az elmúlt években egyre összetettebb és embert próbálóbb 
beavatkozási feladatokkal néztünk szembe, számos komoly 
káreseménynél és „kemény” helyzetben kellett helyt áll-
nunk. Volt, amikor az elvégzendő feladat, de többnyire a kár-
eset körülményei, a helyszínen megélt tapasztalatok kezelé-
se és feldolgozása jelentett kihívást az elhárításban résztvevő 
tagjainknak. 
Mindezért a munkáért nagy köszönet illeti önkéntes tűzoltó-
inkat, akik nap, mint nap szabadidejüket áldozzák azért, 
hogy szükség esetén segíthessenek másoknak. Ez a „készen-
léti életforma” sok-sok támogatást és megértést igényel csa-
ládtagjainktól is, amit külön köszönünk Nekik!
Önkénteseink nem csak a beavatkozások, gyakorlatok és 
rendezvények során jeleskednek, de nagyon sokat dolgoznak 
felszereléseink üzemeltetésén is. Köszönjük a sok-sok erre 
fordított órát, ennek köszönhetően tudjuk biztosítani jármű-
veink és eszközeink hadrafoghatóságát.
Köszönjük önkéntes tűzoltóink áldozatos munkáját és hálásak 
vagyunk mindenkinek, aki hozzájárul ahhoz, hogy segíthetünk!
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Ezúttal a martonvásári katolikus egyházközség 
lelkipásztori munkatársával, az ELTE  geofizikát 
tanító oktatójával, Lipovics Tamással beszélgettem. 
Többek között szó esett családról, vallásról, oktatás-
ról, közéletről és persze a martonvásári kötődésről.

MZ - Először kérlek mesélj egy kicsit arról, hogyan és 
miként kötődsz Martonvásárhoz. Honnan vezetett az 
utad idáig?
LT - A családommal 2005-ben költöztem Martonvásárra, 
akkor még csak két kicsi, három év alatti gyermekkel. Ezt 
megelőzően Budapest belvárosában éltünk, és feleségemmel 
egyetértettünk abban, hogy az kisgyermekekkel már nem 
a legideálisabb helyszín. Mindketten dunántúli kisvárosban 
nőttünk fel és olyan helyet kerestünk, ami Budapesttől elér-
hető közelségben van, és mégis élhető környezetet tud bizto-
sítani a családunknak.
A „Lakópark” első felépített társasházában vásároltunk egy 
kis lakást a mai Gólyahír utcában. Persze akkor még egészen 
másképp nézett ki ott minden, mint ma. Az első években 
még nem voltak utcák, és az őszi-téli esős időben a lábunk-
ra nejlonzsákot húzva kellett átvágnunk a nagy sártengeren 
az első kiépített járdáig. Azóta nagyon szépen fejlődött az a 
városrész is.
Tulajdonképpen véletlen, hogy épp ideköltöztünk, bár ponto-
sabb az a megfogalmazás, hogy a Gondviselés vezetett min-
ket ide. Először nem volt könnyű a beilleszkedés, mert nem 
ismertünk senkit Martonvásáron, és meg kellett kezdenünk 
a Budapestre ingázást is. A gyermekeink óvodába kerülése 
és a martonvásári katolikus közösséghez való csatlakozás 
sokat segített nekünk abban, hogy egyre több embert megis-
merjünk, és barátokra tegyünk szert itt. 
MZ - Mesélj kérlek kicsit magadról, a családról, a tanul-
mányaidról, a hivatásodról
- Lassan 10 éve annak, hogy a „Lakóparkból” néhány utcával 
odébb, egy családi házba költöztünk, mert kinőttük a kis laká-
sunkat. 2010-ben született meg harmadik gyermekünk, Re-
beka, aki most már a Deák Téri Evangélikus Gimnáziumba jár. 
A két nagyobbik gyermek, Dániel és Ráhel is felnőtt időközben, 
ma már mindketten egyetemisták. Ráhel pszichológiát tanul 
a Pázmány Péter Katolikus Egyetemen, Dániel pedig Stipendi-
um Peregrinum ösztöndíjasként a University College London 
végzős fizikus hallgatója. Mindketten jól teljesítenek a vá-
lasztott területükön, nagyon büszkék vagyunk rájuk. A felesé-
gem, Anita fizika szakon végzett az ELTE-n, és informatikus-
ként dolgozik egy nagy nemzetközi informatikai vállalatnál.
Jómagam az ELTE-n szereztem geofizikusi és fizika tanári 
diplomát. Néhány évig a felsőoktatásban dolgoztam főállású 

GEOFIZIKA, VALLÁS 
ÉS MARTONVÁSÁR 
INTERJÚ LIPOVICS TAMÁSSAL

  Mihálovics Zoltán

oktatóként, majd egy magyar tulajdonú mérnökirodában 
helyezkedtem el, ahol a mai napig veszélyes ipari üzemek 
engedélyeztetésével és a súlyos baleseti kockázataikkal fog-
lalkozom. Bár az elsődleges munkám iparbiztonsági szakér-
tőként a kockázatelemzés, nem szakadt meg a kapcsolatom 
az ELTE-vel sem: külsős oktatóként már több, mint 20 éve 
tanítok geofizikát a hallgatóknak. A saját családi vállalkozá-
sunk révén pedig többször kipróbálhattam magam külföldi 
és magyarországi geofizikai projektekben. Norvégiától Tan-
zániáig sokfelé volt alkalmam dolgozni. Így például Marton-
vásáron a BBK építésének megkezdése előtt én végeztem 
el azokat a földradar méréseket, amik azt vizsgálták, hogy 
maradtak-e a területen a régi szeszgyárból származó olyan 
üregek, amik veszélyesek lehettek volna az építőkre. Szeren-
csére nem voltak ilyenek…
MZ - A várost a jelenlegi Képviselő-testület 2010 óta 
vezeti. Összességében véve a 13 éves városvezetői 
munkát, az elért eredményeket hogyan értékeled? Sze-
rinted jó irányba halad a város? Mit tartasz az elmúlt 
13 év legnagyobb eredményének, illetve a másik oldal-
ról: mi az, amit hiányolsz a városból?
Amikor ideköltöztünk Martonvásárra, épp egy nagyközségből 
városi rangra emelt kis településre érkeztünk. Nem volt igazi 
városközpontja, az iskola épülete és a rendelő is hagyott kí-
vánnivalót maga után, parkolni szinte lehetetlen volt a kastély 
környékén, és még sorolhatnám azokat a kisebb-nagyobb hiá-
nyosságokat, amik a település akkori nehézségei voltak.
Aki nyitott szemmel jár, és megszámolja azokat a projek-
teket, amik 2010 óta megvalósultak Martonvásáron, meg-
győződhet róla, hogy óriási átalakuláson ment keresztül a 
település. Az elmúlt évek egyik legnagyobb vívmányának a 
városközpont kialakítását tartom. Az, hogy van egy méltó 
hely, ahol az itt lakók összegyűlhetnek, szórakozhatnak és 
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együtt ünnepelhetnek, nagyon sokat ad a közösség építésé-
hez. Örömmel látom a játszóterek és a sportlétesítmények 
kialakítását, és azt, hogy nem csak a kicsikre, hanem a na-
gyobbakra is gondol a városvezetés. Úgy vélem, és magam is 
tapasztalom, hogy a gyerekeken keresztül lehet a legköny-
nyebben közösséget építeni. Jó látni azt is, hogy az újabb és 
újabb beruházások (útépítés, parkolók kialakítása) mennyit 
tesznek hozzá a város jólétéhez és arculatához.
Egyértelmű, hogy a város fejlődik, szépül, de közben igyek-
szik megtartani mindazokat a pozitívumokat, amik a kisvá-
ros jellemzői. A növekvő lakosságszám mellett még mindig 
van személyes kapcsolat az emberek között, ismerik a pol-
gármestert, a képviselőket, van kommunikáció a városveze-
tés és az itt lakók között.
Szerintem az eredmények önmagukért beszélnek. Ez még 
akkor is igaz, ha mindig akad tenni- és javítanivaló. Tudom, 
hogy számos terv van a városvezetés asztalán, amik közül 
én a bölcsőde megvalósítását emelném ki, mint kiemelten 
fontos, megvalósítandó feladatot.
MZ - Hogyan és miként kapcsolódtál be a városvezetés 
munkájába?
Még emlékszem 2010-re, amikor az új képviselő-testület 
nagyon nehéz gazdasági körülmények között kezdte meg a 
munkáját, ezért is tiszteletreméltó, ami azóta megvalósult 
Martonvásáron. Én 2014 óta vagyok a Gazdasági Bizottság 
külsős tagja. Közelről látom a testületi előterjesztéseket, 
határozatokat, de nemcsak a számokat, hanem azt a mér-
hetetlenül sok munkát is, ami ezek mögött van. 2017-ben 
kapcsolódtam be az akkori Martonsport, ma már MVK Non-
profit Kft. munkájába, mint felügyelő bizottsági tag, ezért 
van rálátásom a városfenntartás kihívásaira, és azokra a ne-
hézségekre, amik különösen az elmúlt időszakban az energia 
árának növekedésével szakadtak az önkormányzat nyakába.

MZ - Mivel töltöd a szabadidődet? Van ilyen egyáltalán?
Sajnos kevesebb a szabadidőm, mint szeretném. A katolikus 
egyházközségben 2017 óta szolgálok lelkipásztori munka-
társként, és tavaly május óta az egyházközségi képviselő-
testület világi elnökeként. Az egyházi szolgálat sok időt el-
vesz, de ezt egyáltalán nem bánom, mert egyrészt nagyon 
sok jó emberrel lehet találkozni Martonvásáron a katolikus 
templomban, másrészt egy olyan egyházi közösség tagja le-
hetek, aminek van jövője, hiszen az idősebbek mellett sok 
fiatal is jelen van a templomban. 
Ha mégis akad egy kis szabadidőm, szívesen teszek-veszek 
a kertünkben. Szeretem nézni a természet éves körforgását, 
figyelni, hogy egy elültetett bokor vagy fa hogyan fejlődik az 
évek során. Jó érzés nyártól őszig a saját magam által ter-
melt zöldségeket fogyasztani, csak kiszaladni a kiskertbe, 
ha szükség van valamire. Egy családi ház esetében nagyon 
hosszú a ház körüli teendők listája, aminek sajnos sosem 
érek a végére, mindig vannak elmaradásaim, de talán más is 
így van ezzel. Bent a házban főként olvasni és főzni szeretek. 
Könyvszerető család vagyunk, ezért mindig kihívás a végére 
jutni a tervbe vett jó könyveknek, amik a polcon várnak rám. 
Emellett szeretem megadni a módját egy-egy bonyolultabb 
étel elkészítésének, nem sajnálva sem az időt, sem a fárad-
ságot, mert ez teljesen kikapcsol és pihentet.
MZ - Úgy hallottam, hogy a júniusi önkormányzati vá-
lasztáson te is indulsz képviselőként, ezt meg tudod 
erősíteni?
Igen, a Martonvásári Polgári Összefogás Egyesület támoga-
tásával indulok képviselőjelöltként a júniusi önkormányzati 
választáson. Azt gondolom, hogy rendelkezem azokkal a ta-
pasztalatokkal és képességekkel, amikkel hozzá tudok ten-
ni az önkormányzat munkájához, és segíthetek a 2010-ben 
megkezdett munka folytatásában.
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A cserkészet az egyik legismertebb és legnagyobb 
létszámú ifjúsági mozgalom, amelynek tag jai 
városunkban is jelen vannak és különböző közösségi 
tevékenységeikkel színesítik Martonvásár életét. 
A cserkészek fő eszméje: „amerre jársz, jobb hely-
ként hagyd itt ezt a világot, mint ahogy találtad”. 

A cserkészmozgalmat Lord Baden-Powell alapította (a cserké-
szek Bi-pi-ként becézik) Angliában 1907 nyarán, akkor még 
csak egy csapat fiúval táborozva, ám azóta a cserkészet már a 
legtöbb országban milliós létszámmal van jelen, amin belül a 
Magyar Cserkészszövetség tizennégyezer tagot számlál. Bár a 
második világháború után a keresztény cserkészet helyét át-
vette az úttörőmozgalom, a kilencvenes években a mozgalom 
újraéledt és a csapatatok azóta is töretlenül működnek.
A martonvásári 482. sz. Gróf Teleki Pál cserkészcsapat 2018 
óta végzi kitartóan munkáját, aminek eredményeként 2022-
ben hivatalosan is bejegyzésre került a Magyar Cserkészszö-
vetségbe. Új csapatként még formálódik, de már körvonala-
zódnak a hagyományai, szokásai és egyre otthonosabban 
mozognak városunkban, mint ifjúsági csoport. 
A cserkészekről sok mindent hallani. Sütit árulnak, „plecsni-
ket” gyűjtenek, és segítőkészek. Ez így is van. De a cserkészet 
sokkal több ennél: az életre nevel. A cserkészek éves munká-
jának alapját az őrsi foglalkozások adják, ahol a gyerekeknél 
valamivel idősebb fiatalok játékokkal és hasznos tudás elsa-
játításával készülnek fel az évet megkoronázó cserkésztábor-
ra. Az egy hetes táborozás során sátorban alszanak, saját 
ebédlőt és mosdóvíztartót kötöznek fából és spárgából, mé-

CSERKÉSZET -
AZ ÉLETRE NEVEL

  Filipp Anett • őrsvezető

táznak, és jól érzik magunkat. A tábortüzek körül mindig 
nagyon meghitt a hangulat: a tűz melege, a szép népdalok 
éneklése, a tábortűzi játékok és rövid előadások összességé-
ben fantasztikus és felejthetetlen élményt nyújtanak.
A cserkészetnek szerves része a hagyományőrzés: rovásírás-
sal írnak levelet, népmeséket olvasnak és népdalokra mene-
telnek, ezzel is közelebb kerülnek önmagukhoz és tudatosul 
bennük a magyarságuk is.
A cserkészévben az őrsi foglalkozásokon kívül is zajlanak 
szervezett programok, például túrák a természetben, süti 
árusítása különböző martonvásári eseményeken, szemét- 
szedés a környéken, vagy éppen nemzeti ünnepeink előtti 
tisztelgés.
A cserkészet egy rendkívül összetett dolog: a nemzeti, közös-
ségi és keresztény értékeket képviseli, és egyben egy életre 
szóló közösség is. Aki egyszer cserkészfogadalmat tesz, meg-
fogadja, hogy segíti embertársait, a jóra törekszik, és elköte-
leződik valami jó mellett. 
Érdeklődni Klambauer Mónika csapatparancsnoknál lehet 
a 30/8467437-es telefonszámon.

ÚJ VEZETÉS 
A HARMÓNIÁBAN

  Mach Irén

A közel 20 éve működő Harmónia Gondoskodás 
Idősek Otthona 2022. szeptembere óta új fenntar-
tóval, szakmai és intézményi vezetéssel működik. 
A továbbra is magán tulajdonban lévő idősek ellátását 
biztosító intézmény új fenntartója az elmúlt közel 
másfél évben az intézmény műszaki felújítását 
elvégezte, beleértve a lakóterek, kiszolgáló 
helyiségek felújítását, festését. 

A tulajdonos a továbbiakban is folytatja az intézmény, vala-
mint az intézmény környezetének korszerűsítését az energe-
tikai és közmű ellátottsága fenntarthatóságának figye-
lembevételével. Otthonunk nagy hangsúlyt fektet lakói 
életkörülményeinek magas színvonalú biztosítására, kom-
fortosabbá tételére, és szabadidejük minél tartalmasabb el-
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2023. november közepétől új főigazgató vezeti az 
Agrártudományi Kutatóközpontot, Martonvásáron. 
Dr. Kontschán Jenő kiemelkedő szakértője az 
atkakutatásnak, több mint 300 ismeretlen fajt 
fedezett fel eddig, a megjelent tudományos publiká-
cióinak száma is 300 feletti. Fontosnak tartja az 
ismeretterjesztést, a tudományos kutatások közért-
hető módon való megismertetését. Trópusi gyűjtőút-
jairól már gyermekeinek is mesélt, hiszen a „tudo-
mány” minden korosztály számára érdekessé tehető. 
Ismerjék meg szakmai tevékenységét!

Dr. Kontschán Jenő 2023. november 16-tól tölti be az Agrár-
tudományi Kutatóközpont (ATK) főigazgatói posztját. Az ATK 
Növényvédelmi Intézetének 7 éve igazgatója, igaz pályája 
nem indult ilyen könnyen, több kudarccal és nehézséggel is 
szembe kellett néznie. Vidéki gyerekként, szülővárosában, 
Oroszlányban fordult érdeklődése a természet felé, azonban 

felsőfokú tanulmányai elvégzését követően (Eszterházy Ká-
roly Katolikus Egyetem, Eötvös Loránd Tudományegyetem) 
nem kapott a környéken kutató állást, így általános- és kö-
zépiskolai tanárként dolgozott, majd az építőiparban segéd-
munkásként, miközben doktori tanulmányait folytatta. 
Szerencsésnek érezte magát, amikor végül tudományos segéd-
munkára, talajcsapdák válogatására kapott állást a Magyar 
Természettudományi Múzeumban (MTM), így Budapestre 
költözött. Az MTM-ből gyorsan átkerült a korábban Balogh 
János professzor által alapított MTA-ELTE Zootaxonómiai 
Kutatócsoportjába, ahol feladatául az atkák kutatását kapta. 
2011-ig - a kutatócsoport megszűnéséig - dolgozott ott és 
ezen idő alatt a világ minden tájáról több, mint 150 eddig 
ismeretlen atka fajt fedezett fel és írt le. A kutatócsoport 
megszűnése váratlanul érte, így új lehetőségek után kellett 
néznie. Az ATK Növényvédelmi Intézetének akkori igazgató-
ja, Kiss Levente lehetőséget látott benne. Négy év múlva az 
Állattani Osztály vezetője, majd még abban az évben az inté-
zet igazgatója lett. Kutatásai a növényvédelmi állattan irá-
nyába fordultak, mindezek mellett azonban további - eddig 
ismeretlen - 150 újabb atka fajt fedezett fel. 
Oktatóként számos magyar egyetemen tanított, többek között 
az ELTE-n biológusoknak állatrendszertant, valamint a Ma-
gyar Agrár- és Élettudományi Egyetemen növényorvosoknak 
növényvédelmi állattant. Jelenleg részmunkaidős kutatópro-
fesszor a Széchenyi István Egyetem Albert Kázmér Mosonma-
gyaróvári Karán. Több MSc és PhD hallgató munkáját segítet-
te, segíti hazai egyetemeken (ELTE, MATE, SE, SZE).
Megjelent tudományos publikációinak száma az atkákról, 
kullancsokról, levélbolhákról és más rovarokról 300 feletti. 
Fontosnak tartja az ismeretterjesztést, ezért rendszeresen ír 
a Kertészet és Szőlészet szaklapba is. 
Trópusi gyűjtőúton volt már Kenyában és a Dominikai Köz-
társaságban, sokszor járt a Távol-Keleten, valamint több tu-
cat gyűjtőexpedíción volt a Balkán-félszigeten is. 
Több, mint 10 könyve jelent meg, legújabb a „Kis akarológia – az 
atkák titkos élete” megtalálható a nagyobb könyvesboltokban. 
2006-ban doktorált (PhD), 2020-tól az MTA doktora (DSc). Ne-
vét számos állat (csiga, rovar, földigiliszta és atka) is viseli. 
Szabadidejét legszívesebben két kisfiával tölti, akikkel elő-
szeretettel gyűjt rovarokat és természetesen atkákat.

ÚJ FŐIGAZGATÓ 
AZ ATK ÉLÉN

  Morber Janka

töltésére, ezért intézményünkben több terápiás munkatárs 
dolgozik. Ennek keretében az elmúlt időszakban számos ven-
dégelőadó lépett fel, sok program, esemény került megren-
dezésre. Az új intézményi vezetés és dolgozóink közös erővel 
nap mint nap azon fáradoznak, hogy időskorú lakóink, bár 
nem otthoni körülmények között, de emberi méltósággal, vi-
dámsággal, szeretettel élhessék meg mindennapjaikat. Fon-
tosnak tartjuk továbbá, hogy Martonvásár életének szerves 
részévé váljon az intézmény, ezért 2023-ban rajzpályázatot 
hirdettünk a helyi oktatási intézmények bevonásával, mely-
nek nagy sikere volt.
Küldetésünknek érezzük, hogy emlékeztessük időseinket és ma-
gunkat is, hogy az időskor nem csak korlátokkal, hanem közös 
örömökkel és élményekkel is jár. Intézményünk életébe bepillan-
tást nyerhetnek a harmoniamartonvasar.hu honlapunkon.
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bányájából a legjobb, a "legütősebb", a legelgondolkodtatóbb 
verseket kiválasztani - talán a kedves Olvasó, azaz Ön, leen-
dő klubtársunk segítségével -, hogy aztán felolvassam, "vitá-
ra bocsássam" azokat. Nagy örömünkre az eddigi klubestek 
alkalmával igazi kis csapattá kovácsolódott a martonvásári 
verskedvelők társasága.
Szeretettel várunk minden érdeklődőt!

A MARTONVÁSÁRI 
VERSKLUB MEGALAKU-
LÁSÁNAK MARGÓJÁRA

  Simándi Péter • a Martonvásári Versklub vezetője

Örömmel írom ezeket a sorokat, mert megalakult a 
Martonvásári Versklub! Dr. Bocsi Andrea igazgató 
asszony és e sorok írója elgondolásainak alapján 
havonta egy alkalommal, a város Könyvtárában 
találkozunk - mi, akik szeretjük, sőt tiszteljük a 
számunkra kedves verseket. A Versklub „ajtaja” 
minden verseket kedvelő számára nyitva áll.

Találkozásaink alkalmával feltesszük magunknak a kérdé-
seket: miért szép ez vagy az a felolvasott mű? Vagy: mit ad 
nekem, mit ad a lelkemnek egy-egy vers?
Nekem, mint a Versklub vezetőjének nem is lehet más a fel-
adatom, mint a magyar költészet kimeríthetetlen kincses-

AZ MVK KÖZÖSSÉG-
ÉPÍTŐ AKCIÓI 
2023-BAN
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HELYI KÖZÖSSÉGEK 
KARÁCSONYFÁI 
DÍSZÍTETTÉK A BBK 
RENDEZVÉNY-
UDVARÁT

  dr. Bocsi Andrea

Tavaly már harmadik alkalommal került sor a 
közösségek karácsonyfa-díszítésére a MartonKult 
szervezésében a Brunszvik-Beethoven Kulturális 
Központ rendezvényudvarán. 

Ez alkalommal 27 kisközösség fogadta el a felkérést, hogy 
a tevékenységükre jellemző díszekkel ékesítsenek egy-egy 
gyökeres fenyőfát, amelyben vízkeresztig gyönyörködhet-
nek a rendezvényudvarra látogatók. A díszítésre december 
16-án, szombaton délelőtt, a Piac+Program keretében ke-
rült sor, amikor is a fenyőfák tematikus díszekbe öltöztek. 
A Kertbarátok zöldségekkel, a Sakk-klub sakkbábus díszek-
kel, a huszárok hintalovakkal, a színjátszók maszkokkal, a 
Társasjáték Klub dobókockákkal és kártyákkal, a Foltvarrók 
saját remekművekkel díszítettek, de a maga nemében min-
den fa megszépült a szorgos kezek díszei által. Az óvodák, 
az iskolák, a cserkészek, a Nyugdíjas Klub és a Hölgyklub, a 
Kalász-csoport, a Kismamakórus, a tűzoltók, a polgárőrök, 
a Családsegítő munkatársai, valamint a táncegyesületek a 

gyerekek és a tagok által készített díszekkel készültek. A dí-
szek leszedésére szintén közösségi esemény keretében került 
sor január 6-án szombaton, amikor a BBK kiállítótermében 
egy kis vendégséggel vártuk az akcióban résztvevőket.

FEBRUÁR 18. VASÁRNAP, 16 ÓRA, MARTONVÁSÁR - EMLÉKEZÉS TERE 2.

BRUNSZVIK-BEETHOVEN KULTURÁLIS KÖZPONT
JEGYÁR EGYSÉGESEN: 2500 FT 

 ELŐVÉTEL: VÁROSI KÖNYVTÁR (SZT. LÁSZLÓ ÚT 2.)  /  TIXA.HU / INFO: (20) 551-3416
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#SEGÍTŐ SZOLGÁLAT

CÉLBA ÉRTEK AZ 
ADOMÁNYOK

  Szabóné Pályi Judit • igazgató

A jótékonyság az egyik legszebb ajándék! Ez a 
városunkban élő és tevékenykedő emberek számára 
is fontos érték. Sok martonvásári gyermeknek, 
családnak, idős embernek a karácsonyát tették 
szebbé a város lakói, közösségei, vállalkozásai által 
összegyűjtött ajándékok, melyeket az önkormányzat 
még  jelentősen kiegészített.

Ezek az adományok nemcsak a nehezebb sorsú családoknak 
nyújtottak segítséget, hanem a városunkban a közösségi ösz-
szetartozás érzését is erősítik. Az adományok több területről 
kerültek összegyűjtésre és a Szent László Völgye Segítő Szol-
gálat munkatársainak szakszerű segítségével jutottak el a 
családokhoz és a 80 év feletti szépkorúakhoz. 
1. A Segítő Szolgálat a Magyar Élelmiszerbank Egyesület 
szervezésében – a martonvásári Tesco áruháznál- össze-
gyűjtött élelmiszereket az intézmény ellátási területén 89 
rászoruló családhoz jutatta el.

2. Farkas Erzsébet és Tóth Andrásné szervezésében a "Szere-
tetvendégség" keretében a helyi vállalkozások által felaján-
lott pénzadományokból tartós élelmiszer csomagok kerültek 
összeállításra, majd ezeket a Családsegítő Szolgálat munka-
társai révén 80 rászoruló családhoz juttatták el. 

Az élelmiszer vásárlást a martonvásári Postakocsi Étterem 
tulajdonosának, Martonosi Tamásnak a felajánlása is segítette.
3. Beethoven Általános Iskola által meghirdetett tartós élel-
miszergyűjtési akció során a szülők nagy mennyiségű élelmi-
szert ajánlottak fel, és ezek ajándékcsomagok formájában 20 
hátrányos helyzetű, iskoláskorú gyermek családjához kerültek.
4. Martonvásár Város Önkormányzata minden évben köszö-
netét, háláját fejezi ki és karácsonyi üdvözletét küldi a 80. 
életévüket betöltött szépkorú polgárainak. Az ünnep alka-
lomból idén 200 fő részére készült ajándékcsomag.
5. Egy Martonvásáron élő nagylelkű adományozó, Németh 
György rászoruló családok számára 10 darab szénmonoxid 
mérő készüléket ajánlott fel. A Segítő Szolgálat ellátásában 
lévő családokhoz, személyekhez kerültek ezek a készülékek, 
- olyan helyekre, ahol fatüzelésű kályhával, gázkonvektorok-
kal/nyílt égésterű kazánnal fűtenek- megelőzve ezzel a kri-
tikus helyzetek kialakulását.

6. Az idei évi karácsonyi kézműves vásárból befolyt összeget 
770.000Ft-ot a szervezők az "Apró Talpak" Családi Bölcsődé-
nek ajánlották fel, ez az összeg a bölcsőde játszó udvarának 
korszerűsítésére lesz felhasználva.
7. A Postakocsi Étterem munkatársainak jóvoltából az idei 
évben is érkeztek cipős doboz adományok, melyeket rászoru-
ló gyermekek részére jutottak el.

Hálásan köszönjük minden adományozó támogatását, 
és a sok munkát, amivel hozzájárultak ahhoz, hogy a 
megajándékozott családok karácsonyát szebbé vará-
zsolják.

A KARÁCSONY 
AKKOR SZÉP

  Botos Imre

Az iskolában még a november 9-i évfordulós 
ünnepség élményeit, tapasztalatait összegeztük,
 amikor is a Mikulás napi és a karácsonyi ünnep 
programjáért felelős osztályok már az ezekkel
kapcsolatos feladatokat igyekeztek egyeztetni.

A folyamatos iskolai programok mellett az iskola csengety-
tyűs csoportjának külső helyszíneken való fellépései, a Mar-
tonvásári Önkéntes Tűzoltó Egyesület „tűzoltó Mikulásának” 
a látogatása, a Judo Mikulás-kupa, a Művészeti Iskola kará-
csonyi hangversenye, a közösségi karácsonyfa díszítés, vala-
mint az iskola és az alapítvány közös kiállítása is színesítette 
az adventi készülődés, várakozás időszakát.
Ezúton is köszönjük minden szervezőnek és résztvevőnek, 
hogy egy-egy programmal,eseménnyel igyekeztek még szeb-
bé, tartalmasabbá tenni a gyerekeknek az ünnepeket.
Köszönjük az „Együtt-Értük” Alapítványnak, a baracskai BV 
Intézetnek, magánszemélyeknek, cégeknek, iskoláknak és az 
önkormányzatnak, valamint mindazoknak, akik nem csak a 
tanulók iskolai karácsonyát, de több, mint 20 rászoruló csa-

#PÁPAY ÁGOSTON ÁLTALÁNOS ISKOLA



FORUM MARTINI / 2024. JANUÁR-FEBRUÁR 21

INTÉZMÉNYEK

#PEDAGÓGIAI SZAKSZOLGÁLAT

BEISKOLÁZÁS 2024
  Szabó Antalné • igazgató

Tájékoztatjuk a kedves szülőket, hogy a köznevelésről 
szóló 2011. évi CXC törvény 45. § (2) értelmében 
a gyermek abban az évben, amikor a 6. életévét 
betölti, tankötelessé válik.

Indokolt esetben a gyermek óvodai nevelésének további egy 
nevelési évvel történő meghosszabbítása kérhető. A tankö-
telezettség elhalasztását kizárólag a szülők (törvényes kép-
viselők) kérelmezhetik, az Oktatási Hivatal honlapján ol-
vasható útmutató szerint.
https://www.oktatas.hu/kozneveles/tankotelezettseg/
tankotelezettseg_halasztasa
Az elektronikusan kitöltött űrlapot ki kell nyomtatni, aláírni, 
majd a csatolt dokumentumokkal együtt postai úton az Okta-
tási Hivatal címére (Oktatási Hivatal, Budapest 1982) megkül-
deni 2023. december 28. és január 18. között. Az eljárás 
az Ügyfélkapun keresztül elektronikus úton is bonyolítható.
Amennyiben a szülő a gyermek tankötelessé válását meg-
előző tanévben kívánja gyermekét iskolába íratni, az eljárás-
rend során az Oktatási Hivatal honlapjáról letöltött kérelem 
kitöltése és postázása vagy Ügyfélkapun keresztül történő 
benyújtása szükséges. Részletes tudnivalók az Oktatási Hi-
vatal honlapján olvashatók.

https://www.oktatas.hu/kozneveles/tankotelezettseg/
hat_eves_kornal_korabban
A tankötelezettség megkezdésének elhalasztását alátámasztó 
szakmai dokumentum (vélemény, jellemzés) kérhető a gyer-
mek óvodapedagógusaitól, a gyermekkel intézményes keretek 
között foglalkozó logopédustól, gyógypedagógustól, pszicholó-
gustól; a gyermeket ellátó szakorvostól, háziorvostól.
A beérkezett kérelmeket az Oktatási Hivatal szakemberei 
feldolgozzák, döntést hoznak. A döntést a megfogalmazott 
indoklás, csatolt alátámasztó dokumentumok alapján hozzák 
meg: a kérelemnek helyt adnak, tehát maradhat még egy 
évet óvodában a gyermek vagy elutasítják, tehát szeptember 
1-én tankötelessé válik. Amennyiben a beküldött dokumen-
táció alapján nem tudnak szakmailag megalapozott dön-
tést hozni, a területileg illetékes pedagógiai szakszolgálatot 
rendelik ki szakértőnek, ez azt jelenti, hogy a gyermek egy 
hagyományos „iskolaérettségi vizsgálaton” vesz részt a pe-
dagógiai szakszolgálat által megadott időpontban, melyről a 
szülő értesítést kap. Ha a szülő gyermekével önhibáján kívül 
nem jelenik meg a vizsgálaton, további egy időpont jelölhe-
tő ki (igazolás szükséges). Amennyiben távolmaradását nem 
igazolja, több időpont nem adható.
Az eljárásrend a sajátos nevelési igényű és a beilleszkedési, 
tanulási, magatartási nehézséggel küzdő gyermekekre is ér-
vényes.

lád otthoni ünnepét tették gazdagabbá adományaikkal.
A szervező iskolai csoportok és a 9. osztály nevelői, tanu-
lói hétről hétre színes műsorok keretében gyújtották meg az 
adventi koszorún a gyertyákat. Az utolsó gyertya az isko-
lai karácsony napján gyulladt meg és közös éneklés mellett 
díszítették fel az osztályok az iskola karácsonyfáját.Ezen 
az ünnepi eseményen Dr. Szabó Tibor polgármester úr és 
Tessely Zoltán országgyűlési képviselő úr is a gyerekekkel 
együtt énekeltek, miután átadták az iskola tanulói és nevelői 
részére ajándékaikat.
Még egyszer köszönjük mindenki munkáját, adományát és 
segítő szándékát a gyerekek karácsonyának szebbé tételé-
ben. Reméljük, hogy az új év ismét sok alkalmat teremt a 
közös programokra.
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#BRUNSZVIK TERÉZ ÓVODA

SZÜLŐKKEL 
KARÖLTVE…

 Stefkovits Ferencné

Visszatekintve gyorsan telt el az elmúlt három hónap, 
közben sok volt a feladat, az öröm, a megoldandó 
helyzet. Szeretném az elmúlt időszakot egy kicsit 
más szempontból megmutatni, mint ahogy szoktuk. 

Körülbelül a nevelési év felénél járunk. Ha visszatekintünk, 
most is - mint  minden évben - sok program juthat eszünkbe. 
A legkedvesebbek pedig azok a programok voltak, amit a csa-
ládokkal, szülőkkel közösen sikerült megvalósítani. Várako-
zással, felkészülten, sok-sok játék lehetőséggel vártuk leen-
dő és új óvodásainkat az ősz első hónapjában. Az újonnan 
érkező gyerekek szüleikkel együtt tele izgalommal, várako-
zással lépték át az óvoda kapuját. Minden család élt a szülős 
beszoktatás-, majdnem mindenki a nyíltnap, illetve család-
látogatás lehetőségével. Hálásak vagyunk az együttműködé-
sért, mert hisszük, hogy ezek a lehetőségek segítik a gyere-
kek beilleszkedését, a kölcsönös bizalmat család és óvoda, 
gyerek és nevelő között. Régi óvodásaink rutinosan vették az 
akadályokat, szükség szerint egy-egy mosoly, ölelés, dajká-
lás segítette áthidalni a kezdeti nehézségeket. 
Október elején minden együtt állt (jó idő, civil pályázat-, vál-
lalkozók-, családok támogatása általi forrás) ahhoz, hogy a 
Mihály napi rendezvényen a családokkal együtt tartalmas 
időt töltsünk el. Felelevenítettük a Mihály napi hagyomá-
nyokat, paraszti udvarok eszközeit nézhettük meg testközel-
ből, állatokat simogathattunk, kézműveskedtünk, ebédidő-
ben választhattunk a helyben készített finomságok közül, s 
megtekinthettük az Aranyszóló Pintyőke bábelőadást. 
A nevelés nélküli munkanapon a  Vlll. Kisgyermeknevelési 
Konferencián vehettünk részt, amit az Apor Vilmos Katoli-
kus Főiskola szervezett. A téma:" Kultúrák kapcsolódásai”címet 
viselte, a kisgyermekkori interkulturális nevelés lehetősége-
iről szóltak az előadások. 
Ezekben a napokban láttuk vendégül a székelyudvarhelyi 
Zsibongó Óvoda 11 óvodapedagógusát, akiket már régi isme-
rősként fogadtunk, hiszen a kapcsolat több évre tekint vissza.
A hétköznapok fáradalmait  az óvodabálon  pihenhették   ki 
a résztvevők, mely a szülői munkaközösség szervezésében 
került megrendezésre.
Bár az idő nem volt kegyes hozzánk, a Márton napi lámpás 
felvonuláson és az azt követő programon a megszokott lét-
számmal vett részt az intézmény apraja-nagyja családtagja-
ikkal együtt.
Az adventi időszak a koszorún az első gyertya meggyújtásá-
val kezdődött. Majd vártuk a Mikulás személyes megérkezé-
sét és a BBK szervezésében a Mikulás zsákja bábelőadást 
tekintettük meg. Az adventi gyertyák meggyújtása alkalmat 
nyújtott a várakozásra, az ünnep megélésére, a közösségi ér-
zés megerősítésére. Ezen alkalmakkor került sor a Marton-
vásári Gyermekkert Alapítvány és Báb munkaközösség közös 

szervezésében megvalósuló rajzpályázat eredményhirdeté-
sére, a Báb munkaközösség tagjai által előadott „Betlehemi 
történet” megtekintésére, s mindeközben minden csopor-
tunk gyönyörű, új játékokkal gazdagodott a gyerekek nagy 
örömére.
Óvodánk abba a szerencsés helyzetbe került, hogy Fejér 
Vármegyében elsőként vehettünk részt a „Klímanócskák – 
Óvodások és kisiskolások környezettudatos nevelése” prog-
ramban. A bemutatónapra december 11-én került sor. A be-
mutatónap, a továbbképzés során lehetőséget kaptak az 
óvodapedagógusok újabb módszerek megismerésére, fel-
használására. Ezzel lehetőség nyílt arra, hogy az eddigieknél 
még változatosabb módon erősítsük a gyerekekben, s a kör-
nyezetükben élőkben a környezettudatos magatartást.
Mindent megtettünk azért, hogy a gyerekek jól érezzék ma-
gukat és fejlődjenek. Biztosítottuk a játékhoz való nyugodt, 
derűs légkört, énekeltünk, meséltünk, mozgást szerveztünk, 
kirándultunk, kéznél voltunk minden pillanatban, s ha szük-
séges volt igyekeztünk megoldani a felmerülő nehézségeket.
December 13-án délután a hálánkat igyekeztünk kifejezni a 
családok felé támogatásukért, a gyerekek ünnepre hangoló 
műsorával, egy-egy bögre forró itallal, illetve kaláccsal. Ez-
úton is köszönetet mondunk a szülőknek és számítunk a to-
vábbi támogatásukra, hiszen  ezzel is kifejezzük, hogy a csa-
ládi és óvodai nevelés egymástól nem elválasztható feladat.  
Hisszük, hogy a gyermekek nevelése  egy közös cél érdeké-
ben megvalósított  együttműködés mellett lesz sikeres.

KÖRNYEZETTUDATOS 
NEVELÉS AZ OVIBAN
Ma, ha körbenézünk a nagyvilágban, túlzás nélkül 
állíthatjuk, hogy a klímaváltozás kérdése egy 
mindenkit foglalkoztató terület. 

Ma már nem az a helyzet, mint pár évvel ezelőtt. Napjaink-
ban a klímaváltozással kapcsolatos tudományos és köznapi 
vita nem arról szól, hogy valóban létezik-e ez a sokat emle-
getett és hallott jelenség, hogy tényleg az emberi tevékeny-
ség áll-e a háttérben, hanem az éghajlatváltozás mértéké-
ről, várható hatásairól, a folyamat mérsékléséhez szükséges 
lépésekről, valamint az alkalmazkodás lehetőségéről. A 
Klímanócskák Program többrétűen mutatja be a klímavál-
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#MŰVÉSZETI ISKOLA

ŐSZI ERDŐJÁRÁS A 
MŰVÉSZETI ISKOLÁVAL

 Bögöthy Ádám

Az iskolakezdés lázas forgatagán túl vagyunk és már 
javában zajlik a tanév: a sok gyermek nagy szorgalom-
mal készül a napról napra feladott leckékből és már 
látható a hétről hétre befektetett energia eredménye. 

A már hagyománynak számító Őszi Erdőjárás programra ok-
tóber 21-én került sor, amin nemcsak az iskola diákjai, hanem 
a növendékek családtagjai is résztvehettek. Az ehhez hasonló 
kezdeményezéseknek kitűnő közösségépítő szerepük van. 
A 2023/2024-es tanév első Palánta Hangversenyét október 
24-én rendeztük meg, melyen sok-sok zenész "palánta" mu-
tathatta be művészi fejlődésének aktuális szintjét: klasszi-
kus és népzenei dallamok hangoztak el a BBK falai között. A 
koncert sikerét jól tükrözi, hogy november 14-én már máso-
dik alkalommal valósult meg ez a program, mely hasonló si-
kerrel zárult, mint az első. Rendkívül fontos, hogy a gyerme-
kek már ilyen fiatalon megtapasztalják a színpad varázsát!
Az I. Gyermek és Ifjúsági Néptáncegyüttesek Találkozója 
november 18-án zajlott le a BBK épületében. Iskolánk közel 
70 növendékkel képviseltette magát és az intézmény együt-
tese mellett Budapestről és Budakesziről is érkeztek fellé-
pők. Az előadást táncház követte, ahol a különböző műhe-
lyek növendékei együtt táncolhattak.
November 29-én iskolánkba látogatott Csáki András gitár-
művész, aki mindamellett, hogy több gitár szakos növen-
dékünkkel foglalkozott és és adott nekik egyéni órákat, egy 
közel 40 perces műsorral is kedveskedett a diákoknak.
Mindeközben több tanszak tartotta meg tanszaki bemutatóit 

és emellett kiemelt szerepet kaptak az úgynevezett projekt 
napok is. Ezek során a diákok olyan kulturális csemegékkel 
gazdagodhattak, ami a művészi fejlődésükhöz, sokrétű tu-
dásuk kibontakozásához vezetnek: a Kokopelli jazz koncert 
megtekintése, részvétel a Halmos Béla Országos Népzenei 
találkozón, a Lubik Imre Trombitaverseny és Várdai István 
koncertjének meglátogatása és még sorolhatnánk. Nagy 
öröm megtapasztalni azt, ahogyan egy-egy növendék szá-
mára ezek az alkalmak milyen lökést adnak a tanulmányok 
folytatásában.
A Pápay Ágoston Iskolában és a Harmónia Idősek Otthoná-
ban december 12-én rendezték meg az adventi koncerteket.  
December 16-án a Karácsonyi Hangverseny került megren-
dezésre a BBK-ban, ahol az iskola teljes létszámban képvisel-
tette magát és együtt ünnepelt a családokkal. 2023-nak bú-
csút intettünk, de 2024-ben is hasonló lendülettel folytatjuk 
a munkánkat: a vizsgákra való készülődés mellett január 27-
én farsangi táncházat, február 1-én táncházat tartunk, feb-
ruár 6-án kerül megrendezésre a harmadik Palánta Hang-
verseny és emellett a Zeneakadémia tanára, Oláh Szabolcs is 
ellátogat hozzánk.

tozással kapcsolatos problémákat és adja tovább a gyerme-
kek részére ezek megoldásához a lehetséges válaszokat. A 
programsorozat keretében a gyermekeket meg lehet és meg 
is kell ismertetni az éghajlatváltozás ok-okozati összefüggé-
seivel és meg kell mutatni számukra a lehetséges cselekvési 
alternatívát és ebben az oktató-nevelő munkában, a klímatu-
datos magatartás kialakításában rendkívül nagy szerepe van 
a pedagógusoknak is. A Klímanócskák Programsorozathoz 
csatlakozott a Brunszvik Teréz Óvoda is, mint olyan intéz-
mény, amely kulcskérdésnek és kulcsfontosságúnak tartja a 
jövő generáció, gyermekeink környezettudatos nevelését. Ezt 
nem lehet elég korán elkezdeni! Az intézményben a gyerme-
kek Bozókiné Szabó Ildikó mesterpedagógus vezényletével, 
aki egyébként a Klímanócskák Programsorozat megálmodója 
is, a gyermekek egy délelőtt folyamán megismerkedhettek a 
környezetvédelem alapjaival és annak fontosságát is érzékel-
hették játékos keretek között. Az óvoda pedagógusai a dél-
után folyamén pedig megismerkedhettek a környezettudatos 
nevelés módszereivel, hogy minél hatékonyabban tudják ezt 

a tudást a legkisebbeknek is átadni, akik ezt a családokhoz is 
eljuttatják. Összességében mindenképpen hasznos délelőttöt 
tölthettünk el az intézményben: a gyermekek megismerked-
hettek azzal, hogy környezetünk védelme miért fontos és 
hogyan tehetünk a védelméért, a pedagógusok pedig új in-
formációkkal gazdagodtak, amely ismeretek birtokában, fel-
vértezve a környezettudatos nevelés fortélyaival hatékonyan 
tudják átadni a gyermekeknek ezt a tudást.
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#BEETHOVEN ÁLTALÁNOS ISKOLA
#BEETHOVEN ÁLTALÁNOS ISKOLA

VERSENY-
EREDMÉNYEK: 
Százhalombatta, kémiaverseny középdöntő 
6. hely 
csapattagok: Paár Viktória, Kovács Nóra, 
Pálinkás Bianka 
felkészítő: Kádár Katalin
Tudorka Magazin országos rajzpályázata:
Czipa László – Intézményi díj
Mago Roxána – Intézményi díj
Kramár Csongor-– Intézményi díj
felkészítő: Sinka Zsuzsanna  osztályfőnök

ISKOLAI 
PROGRAMOK

 Rezessyné Zsoldos Erika • igazgatóhelyettes

Ismét mozgalmas időszak áll mögöttünk, 
diákjaink életét ismét számos programmal 
igyekeztünk színesíteni.  

A Dunaújvárosi Tankerület szervezésében 2-7. évfolyamos 
diákjaink zenei előadásokon vehettek részt a Lázár Ervin 
program keretén belül. A Budapesti Filharmónia Társaság 
fellépőinek interaktív előadásai a gyerekek nyelvén szóltak a 
zene és a tánc szépségeiről. A BBK szervezésében két progra-
mon is részt vehettünk: a Házhoz megy a zenede Oktatási 
centrum zenészei fergeteges hangulatot varázsoltak a néző-
térre, a program hatalmas sikert aratott diákjaink körében. 
Ellátogattunk a Barátomhoz című koncertszínházi előadásra 
is, amely Petőfi és Arany János legendás levelezését mutatta 
be. Az 5.b és az 5. d osztály diákjai Erzsébet táborban Zánkán 
töltöttek három csodás napot, de voltak diákjaink a Müpában, 
a Parlamentben, a TordasZooban és Dino-kiállításon is Buda-
pesten.

7. évfolyamosaink részt vettek a Pesti Magyar Színház   Szá-
razság című interaktív, beavató színházi előadásán. A darab 
sikerét mutatja, hogy már az előadás után többen azt kér-
dezték: mikor jövünk újra?

Versenyzési lehetőségük is volt érdeklődő tanulóinknak: pá-
lyamunkák készültek különféle rajzversenyekre, a felső ta-
gozatosok helyesírási versenyen mérhették össze ismeretei-
ket, lezajlott a Zrinyi-matematikaverseny első fordulója is, a   
Százhalombattán megrendezésre kerülő kémiaversenyen 6. 
helyezést ért el iskolánk csapata,  és  volt lehetősége diákja-
inknak egy on-line nyelvi versenybe is bekapcsolódni.
Iskolánk pedagógusai igyekeznek újszerű módszerekkel is 
felkelteni tanulóink érdeklődését, így a Martonvásári Bee-
thoven Általános Iskola első alkalommal vett részt az isko-
lák számára kiírt országos online Wocabee nyelvi versenyen, 
ezzel is népszerűsítve az idegen nyelv fontosságát. A mester-
séges intelligenciát használva a Wocabee újszerű módon 
gyakoroltatja a diákokkal bármely idegen nyelv szókincsét, 
beleértve a kiejtést is, és motiválja őket a tanulásra. Az app-
likáció használata nagy sikert aratott a gyerekek körében, és 
izgalommal készültek a versenyre nyelvtanáraik segítségé-
vel. A november 20-24. között megrendezett magyarországi 
országos fordulóba bekapcsolódtak az 5., 6., 7., 8. évfolyam 
német, és a 6., 8. osztályok angol nyelvi csoportjai is.
176 iskola mérte össze tudását, és büszkén mondhatjuk, 
hogy az országos versenyben előkelő helyezéseket értünk el: 
9., 15., 18.,22., 25. és 40. helyezettek lettek csoportjaink. 

Gratulálunk diákjaink eredményéhez, köszönjük kollégáink 
felkészítését, ösztönzését. 

KIRÁNDULÁS 
KÁPOLNÁSNYÉKEN 
PETŐFI 200 PÁLYÁZAT

 Pálinkás Bianka Nikolett • 8. d

A Petőfi 200 pályázatnak köszönhetően, amit a 
Martonvásári Beethoven Általános Iskola és a Duna-
újvárosi Tankerület közös szervezésben pályázhattunk 
meg a 8. d osztály idén októberben ellátogathatott a 
Kápolnásnyéken található Vörösmarty emlékházba.

Az emlékházban egy rendhagyó tárlatvezetésen vehettünk 
részt, ahol nagyobb rálátást kaphattunk Vörösmarty életére, 
családjának tagjaira, barátaira és műveire.
Az emlékház után egy úgynevezett lisztesházba mentünk, 
ahol megkínáltak minket finom teával, üdítővel és korabeli 
könyvjelzőket is készíthettünk nyomdák felhasználásával.
Kirándulásunk a Halászkastélyban folytatódott, ahol kör-
bevezettek minket a park területén, majd egy érdekes kvíz 
feladat oldottunk meg, és a legügyesebbek ajándékot kaptak.
A Halászkastély után szabadprogram következett a Velence 
korzón, ahol megetettük a hattyúkat és sétáltunk egy nagyot 
a tó körül.
Nagyon jól sikerült ez a nap, én személy szerint nagyon elfá-
radtam, de sok élménnyel gazdagodtam.
Köszönjük osztályfőnökünknek, Nati néninek és Vera néni-
nek, hogy velünk tartottak ezen a szuper napon.
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RENDHAGYÓ ÉNEK-
ÓRA A 4. OSZTÁLYBAN

 Balogh Nellike • osztálytanító

Rendhagyó ének órát tartott  novemberben 
az iskolába látogató Belmondo együttes.

Az együttes célja, hogy minél jobban megismerjék a gyere-
kek a zene kialakulását, hatását az emberek életére. A zene-
kari tagok : (Czutor Zoltán – ének, gitár Szabó László – vokál, 
gitár Paczári Viktor – basszusgitár Reggel Ferenc – dob)  a 
foglakozás keretein belül hangszereket mutattak be a gye-
rekeknek, beszéltek a hangszerek összetételéről, időbeli ki-
alakulásáról, és a különböző hangszerek hasonlóságairól is. 
Többek között szó esett a zenei hallásról, arról, hogy vajon 

MENNI VAGY 
MARADNI? 
AVAGY A MARTONVÁSÁRI BEETHOVEN 
ÁLTALÁNOS ISKOLA 
FORRADALMI MEGEMLÉKEZÉSE

 Botos Panna Kincső • 8. c osztályos tanuló

Iskolánkban hagyomány, hogy a magyar nemzeti 
ünnepeinkről egy előadással emlékezünk meg. 
Ebben a tanévben ünnepi előadásunkat 
1956. október 23-a emlékére Balázsné Hornyák 
Edit tanárnő rendezte.

Már október elején elkezdtünk készülni az előadásra. Min-
denki megkapta a saját szövegét, amit meg kellett tanul-
nunk, vagy be kellett gyakorolnunk. Egy héttel később ki-
derült, hogy az eredetileg öt főre tervezett előadást, hárman 
kell előadnunk. Az előadás hetén kettő főpróbát tartottunk. 
Az egyiken csak mi szereplők vettünk részt. Gyakoroltuk a 
szövegeket, térformákat. A második főpróbán Bodóné Polá-
nyi Tünde néni vezetésével az énekkar is ott volt, illetve már 
volt hangosítás is. A csütörtökön tartott főpróbák után pén-

van – e jó, illetve rossz zene. Különböző zeneszámokat más-
más aláfestéssel játszottak, majd a gyerekek szavaztak, hogy 
kinek melyik változat tetszett jobban. A diákok örömmel vet-
tek részt a rendhagyó énekórán, élvezték a foglalkozás min-
den percét.  Köszönjük a Belmondo együttes felajánlását.

EGY ÉLMÉNYEKKEL 
TELI NAP

 Horváth Nóra • 5.c osztályos tanuló

Hatalmas meglepetésként ért bennünket az a hír, 
hogy ellátogathatunk a MÜPÁ-ba, és plusz 
programként még moziba is megyünk.

Az osztálykirándulásra október 25-én került sor, vonattal és 
villamossal jutottunk el a MÜPÁ-ba, ahol az Ethnosound  
együttes Csődobolás című programján vettünk részt. Érde-

kes volt, hogy bennünket is bevontak az előadásba és csődo-
bokon eljátszhattuk az Örömódát is. Rengeteg kép és videó 
készült, fantasztikus élménnyel gazdagodtunk.  Az előadás 
után újra villamosra szálltunk, és az Etele plázába mentünk.  
Izgatottan vártuk a filmet. Az Apró hősök – Kalandos vizeken 
című animációs filmet néztük meg. A történet az ókori Gö-
rögországban játszódott, egy fiatal, kalandvágyó egér és egy 
macska, aki felnevelte őt, együtt segítettek Jasonnak a város 
megmentésében.  Nagyon tetszett a történet. 
A mozi után a vonattal gyorsan Martonvásárra értünk. Egy 
nagyon szuper, élményekkel teli napot töltöttünk együtt az 
osztállyal. Felső tagozatosként ez volt az első közös kirándu-
lásunk  Rózsa nénivel.  

teken korán mentünk az iskolába, hogy előkészüljünk az elő-
adásra. Miután a tanáraink segítségével berendeztük a kék 
aulát, újra átbeszéltük és elgyakoroltuk a fontosabb részeket. 
Második órában az alsó tagozatosoknak, harmadik órában a 
felsősöknek adtuk elő a műsort.
Nagyszerű érzés volt a színpadon állni. Vastapsot és nagyon-
nagyon sok dicséretet kaptunk az előadások után. Egy kis 
ajándékkal is meglepett bennünket az iskola és Edit néni is.
E mellett mi, szereplők egy-egy igazgatói dicséretben is ré-
szesültünk. Így emlékeztünk meg ünnepünkről, október 23-
ról. Büszke vagyok, hogy az egyik főszereplője lehettem en-
nek a műsornak. Örök élmény marad számomra.
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LÁTOGATÓBAN 
A TORDASZOOBAN

 Onodyné Nagy Anikó és Salamehné Beledi Lilla 
• osztályfőnökök

Iskolánkban hosszú évek óta hagyománya van 
az őszi kirándulásoknak is. Az osztályfőnökök 
tanulóik korosztályának, érdeklődési körének 
megfelelő kirándulásokat szerveznek.

Ebben a tanévben az Állatok világnapja (október 14.) alkal-
mából az alsó tagozaton projekthét is volt. Az eseményhez 
kapcsolódva osztályainkkal szerettünk volna egy „állatos” 
helyet felkeresni. Így került a képbe a TordasZoo. Adomány-
gyűjtést is hirdettünk iskolánkban. Állateledelt, pénzt és 
egyéb tárgyi hozzájárulást gyűjtöttünk. Érkezett is minden 
szép számban, amit köszönünk szépen az állatfarm nevében! 
Október 17-én a reggel deresen indult, de aztán szép, napos 
időnk lett. Pécsi Sándor szülő segítséggel eljuttattuk az ado-
mányokat is, aminek nagyon örült az állatfarm vezetője.
A gyerekek sokféle állattal ismerkedhettek meg: simogattak 
lovat, cicát, kutyát, pávát, tyúkot, meg ami még hagyta ma-
gát (baromfiudvar is volt), láthattak szürke szarvasmarhát, 
birkát, pónit, szamarat, vaddisznót. A menhely vezetője ren-
geteget mesélt az állatokról: a tartásukról, melyiknek mi 
baja, hogy került ide stb. Szívesen válaszolt minden kérdésre, 

rendkívül türelmes volt a gyerekekkel (is). A látogatás végén 
a tanulók a lovardában néhány szelíd kutyussal egy nagyot 
játszhattak, futkoshattak. Melegséggel töltött el bennünket, 
ahogy a kicsik csillogó szemmel és kitárt szívvel viszonyul-
tak az állatokhoz.

Rengeteg élménnyel (és természetesen  madártollal, egyéb 
saját gyűjtéssel) indultunk haza. Egy jó séta után szálltunk 
ismét buszra, majd a szép, őszi napsütésben visszamentünk 
a vasútállomásról visszamentünk az iskolánkhoz. A gyere-
kek útközben és másnap lelkesen meséltek élményekről, 
melyekről szép rajzokat is készítettek.
Jó program volt, mindenkinek ajánljuk!

OSZTÁLYKIRÁNDULÁST 
NYERTEM!

  Pajzos Dorina • 6.b

A Nemzeti Agrárgazdasági Kamara által szervezett 
nyári táborban meghirdetett országos pályázat 
győztese lettem, és ezáltal egy egész napos osztály-
kirándulást nyertem. Az osztályom (6.b) és az 
osztályfőnököm (Bodóné Polányi Tünde) nagyon 
örült a jutalomnak, amit október 25-én válthattunk be.  

Először Pusztaszabolcsra látogattunk el, ahol telep-és üzem-
látogatáson voltunk a Pusztaszabolcsi Agrár Zrt.-ben.  Na-
gyon érdekes volt a fejőház, a tehéntelep és a tehén ellető is. 
Igazán különleges élmény volt az újszülött bocikat megsimo-
gatni. A fiúkat természetesen elvarázsolta a sok mezőgazda-
sági gép, amikre fel is lehetett ülni. Később lehetőségünk volt 
ízesített krémsajtot készíteni. Kerti fűszereket kevertünk fo-
lyékony sajtba, amit utána jóízűen meg is ettünk.
A második állomásunk Velencén volt, ahol a Kisalföldi ASZC 
Dr. Entz Ferenc Mezőgazdasági Technikum, Szakképző Iskola 
és Kollégium vendégei voltunk. A legjobban az tetszett, ami-
kor asztaldíszt készíthettünk őszi termésekből és különböző 
virágkötészeti alapanyagokból. Megtekintettük az intézmény 
tangazdaságát és állattartó telepét is. Mikroszkóp segítségé-
vel alaposan megfigyelhettük az őszi terméseket, virágokat, 

és bogarakat is tanulmányozhattunk. A program végén iga-
zán vidám élmény volt körbe járni a parkot egy traktorral. 
Ezek után persze megéheztünk és igen csak jól esett a sütő-
tökös almáspite.
A nap utolsó programja a pákozdi Aranyménes Lovarda volt, 
ahol futószáron és önállóan is lovagolhattunk. Nagy szere-
tettel fogadtak bennünket és a lovak is barátságosak voltak.

Nagyon örülök, hogy megnyertem ezt a kirándulást és an-
nak, hogy ilyen nagyszerű programokon vehetett részt az 
osztályom.                                                                      
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#KOSÁRLABDA

TÖBB KOROSZTÁLYOS 
BAJNOKSÁGBAN A 
MARTONI KOSARASOK
A nyári táborok végeztével és az őszi szezon indulásá-
val új célok és feladatok elé néztek városunk kosár-
labdázói. A nyári felkészítő alapozás után elkezdődött 
a martonvásári kosárlabdázó gyerekek újabb, 
2023 /2024-es szezonja a Százhalombattai Kosárlabda 
Sportegyesületnél. A szezon kezdetével már 
14 igazolt játékos és 3 igazolásra váró fiatal kezdte 
meg az évadot több korosztályos, országos bajnok-
ságban az anyaegyesületnél.  
Takács Árpád

A tavalyi bronzérmet megszerző, jól összeszokott és stabil 
alapcsapat az idei évtől a korosztálybeli különbségekből 
adódóan és az életkoruknak megfelelő-
en már több korcsoportban kezdte meg 
az idei szezont. A lelkesedés továbbra 
is töretlen. A gyerekek az iskolai kö-
telezettségük és egyéb elfoglaltságuk 
mellett, heti 2-3 alkalommal vesznek 
részt az edzéseken helyben, vagy szülő 
összefogással és támogatással Százhalombattán az új kosár-
labda csarnokban. Emellett hétvégenként mérkőzéseken is 
részt vesznek. A több korosztályos csapat vezetése, nagyobb 
edzői stábot igényel, így a kosárlabda oktatást és az elért 
eredményeket az alábbi edzőknek köszönhetjük:

Martonvásáron továbbra is Sári Kata vezetőedző viszi a "ki-
helyezett" oktatást és az edzéseket.
Kata néni vezetésével az U14-es regionális, fiú serdülő kor-
osztály (Pest vármegye) kilenc forduló után az 1. helyen áll 
a tabellán.
Bálintné Hegedüs Magdolna, Magdi néni az U14-es regioná-
lis, leány serdülő korosztályt vezeti (Pest vármegye) és 6 for-
duló után az 5. helyen áll a tabellán.
Besenyei Tamás – Besi bácsi az U12-es gyermek és Kenguru 
korosztály szakvezetéséért felel. 
Az U12-es gyermek csapat az alapszakasz harmadik fordu-
lója után, 12 csoportos - 36 csapatos lebonyolításban már 
a régió második legjobb csoportjában kezdi meg a 2024-es 
évet, illetve a Kenguru korosztály a régió negyedik legjobb 
csoportjában indítja az új évet.
Az edzőinknek köszönjük a szakmai munkáját, a rengeteg 
időt és energiát, melyet edzésenként és mérkőzésenként for-
dítanak a gyermekeinkre.
Továbbra is önkéntes feladatomnak tartom a kosárlabda a 
népszerűsítését városunkban.  Martonvásáron az egyre nép-
szerűbb sport továbbra is heti két alkalommal várja a (9 -10 
éves kortól) kosárlabda iránt érdeklődő gyerekeket.

Helyszín: Martonvásári Beethoven 
Általános Iskola – tornaterem, 
Időpont: kedd: 18.00 – 19.30 
csütörtök: 17.30 – 19.00

A Pest vármegyei korosztályos bajnok-
ságban résztvevő martonvásári kosárlabdásoknak sok sikert 
és kitartást kívánunk az idei szezonra!

Hajrá SZKSE, hajrá martonvásári kosarasok!

„Nem a cipő a lényeg, hanem az, 
hogy mit csinálsz benne!”

Michael Jordan

ÚJULT ERŐVEL 
VÁGUNK NEKI 
A TAVASZNAK
Labdarúgó csapatainknak véget ért az őszi szezon. 
A Martonvásári Sport Klub felnőtt csapata 
a Fejér Vármegyei I. osztályú bajnokság 11. helyéről 
(3 győzelem, 3 döntetlen, 8 vereség, 12 pont) 
várja a tavaszi folytatást.

Az Öregfiú csapatunk a vármegyei bajnokság északi csoport-
jában 100%-os teljesítményt nyújtva (9 meccs, 9 győzelem) 
az első helyről várhatja a tavaszt,  9 pontal megelőzve a 
Zsámbék és 10 ponttal megelőzve a Komárom csapatát. 
A Felnőtt csapatunknál a tavalyi szezon gyenge teljesítmé-
nye után, az idei jobb szereplés reményében rengeteg szemé-
lyi változás történt mind a keretben, mind pedig a stábban 

is. 14 új játékos érkezett, az irányítást pedig Hevesi Tamás 
(UEFA Pro licence) szakmai igazgató mellett a 17-szeres ma-
gyar válogatott váci Nagy Tibor vette át. A csapat összeková-
csolása mellett az elsődleges feladat a kieső zóna elkerülése, 
a középmezőny elérése volt a cél, ami részben sikerült, de 
még van min dolgozni, hogy jó focit és jó csapatot lássunk 
Martonvásáron. 
Az Öregfiú csapat célja a tavalyi cím megvédése, ennek érde-
kében mindent meg is tettek a fiúk és eddig minden meccset 
megnyerve robognak az újjabb aranyérem felé. 
Az U19-es csapatunk az előkelő 5. helyről várja a tavaszi 
folytatást a vármegyei I. osztályban.
Az U16-os csapatunk pedig a vármegyei északi csoport 6. 
helyéről fordul rá a tavaszra. 
Január 27-től hétvégente várjuk kedves labdarúgást kedvelő 
nézőinket a Téli Felnőtt Nagypályás Műfüves bajnokság in-
gyenesen megtekinthető mérkőzéseire a Horváth Ottó Sport-
központba. 
Felnőtt csapatunknak a vármegyei bajnokság február végén 
folytatódik, míg az öregfiú és az utánpótlás csapataink már-
ciusban folytatják a pontvadászatot.
Jó szurkolást mindenkinek! Hajrá Marton!

#LABDARÚGÁS
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#SAKK

ÚJULT ERŐVEL 
KEZDJÜK 
A TAVASZI SZEZONT!

  Mihálovics Zoltán

#KÉZILABDA

BIHARI ALADÁR 
SAKK EMLÉKVERSENY

  Dolinka Zsolt és Bakacs János • MartonVál SC

Városunk sakk egyesülete a MartonVál Sakk Club 
2023. december 30-án sakkversenyt rendezett 
Bihari Aladárra emlékezve, aki az 1930-as években 
megszervezte a martonvásári sakkéletet. 

Bihari Aladár tanította sakkozni az országos hírnévre szert 
tevő Bosnyák Jánost és az NB I-es nagymesterjelölt Pammer 
Endrét is, aki a Magyar Bajnokság elődöntőjében Portisch 
Lajos ellenfele volt. Bihari Aladár a Dunántúl és a Felvidék 
bajnoka címet is megszerezte. Az ő vezetésével Martonvásár 
az országos sakk bajnokságban is részt vett.
A hagyományos immár 28. alkalommal meg-
rendezett versenynek a Drago Rosso Pizzéria 
adott otthont. A fő szervezők Zelena Zsolt, az 
egyesület elnöke és Dolinka Zsolt elnökségi 
tag voltak. A bíráskodásért Schaum Béla és 
Bakacs János versenybírók feleltek. A verseny-
zők 7 fordulós úgynevezett svájci rendszerben 
játszottak kétszer 15 perces játékidővel. Ösz-
szesen 37 versenyző érkezett Fejér vármegyé-
ből, Érdről, Százhalombattáról és Budapestről 
is. A verseny győztese Farkas Lajos lett. A második helyet 
Szabó Kristóf, a harmadikat pedig Szabó Levente szerezte 
meg. A legjobb senior játékos a 92 éves Pápai János bácsi lett. 
A legjobb helyi versenyző különdíját Petró József sporttár-
sunk kapta. Az ifjúsági játékosok külön értékelésben része-

sültek. A harmadik hellyel járó bronzérmet 
egyesületünk tanítványa Körtélyesi Richárd 
érdemelte ki. 2024. év végén újra megemléke-
zünk majd Bihari Aladárról.

Feladványfejtő játékunkban egy kétlépéses 
mattot keresünk. Mi lenne világos következő 
lépése a gyors győzelem érdekében?
A megoldás beküldhető a martonvalsakk@
freemail.hu email címre. Aki hat alkalommal 

is helyesen küld be megoldást a feladványokra, Magyar 
Sakkvilág magazint kap ajándékba, melyet postai úton jutta-
tunk el hozzá. A sakkos képességeink fejlesztéséhez sakk lec-
kék és feladványok találhatók még az egyesületünk weblap-
ján is, a martonvalsakk.hu címen.

A 2023/24-es bajnoki szezon őszi szakaszának végén 
női és férfi csapatunk is a harmadik helyen zárt. 
A dobogóról várják a bajnokság folytatását.

Női csapatunk 9 mérkőzést lejátszva, 4 győzelemmel és 5 
vereséggel a háta mögött 8 ponttal, míg férfi csapatunk 
szintén 9 mérkőzést játszva, 7 győzelemmel és 2 vereséggel 
14 ponttal áll a dobogó harmadik fokán. Férfi csapatunknál 
ráadásul pontazonosság van a közvetlenül előttünk álló 
Sárbogárd csapatával, sőt az első helyezett Tatabányától is 
csupán 2 pont választ el minket. Érdemes az utánpótlás 
csapatainkról is szólni:U20-as csapatunk 9 mérkőzés után 9 
ponttal, 4 győzelemmel, 1 döntetlennel és 4 vereséggel a 
tabella ötödik helyén telelhetett. 

U18-as csapatunknak eddig még nem sikerült a pontszerzés. 
Februárban visszatér az élet a martonvásári Tóth Iván 
Sportcsarnokba. Az első hazai mérkőzésekre február 24-én 
(szombaton) került sor: 15.00-kor női csapatunk az FKC 
Senior csapatát fogadja, ezt követően 17.00-kor pedig 
férfi csapatunk a közvetlen rivális VAX KE Sárbogárd 
csapatával küzd meg. 
2024-ben is várunk minden érdeklődőt a Tóth Iván Sport-
csarnokba, ezen túl megtalálhatók vagyunk a Facebookon is 
Martonvásári KSE néven.
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KÖRNYEZET / KERT 

HAZAVÁRÓ-HAZAHÍVÓ 
PROGRAMOK 
TÖRTÉNETÉRŐL

  Foki Gábor

Hat évvel ezelőtt, egy osztálytalálkozón merült fel 
a gondolat, hogy milyen jó lenne a városból elszárma-
zottak részére alkalmat a találkozásra és közben 
megmutatni nekik városunk fejlődését.

Polgármester Úr elfogadta a javaslatomat, és Tóth Andrásné, 
a Martonvásári Kulturális Egyesület vezetőjével, 2017 nya-
rán megszerveztük az első Hazahívó- Hazaváró rendezvényt. 
2018 június 13-án a másodikat. 2019 és 2020 évben a COVID 
járvány keresztülhúzta a számításainkat, nem lehetett ren-
dezvényeket tartani. 
2021 és 2022 nyarán már a harmadikat, illetve a negyediket 
sikerült megrendezni. Ekkor már "törzsvendégek" is voltak és 
olyanok is, akik külföldről érkeztek haza azért, hogy a régi 
barátokkal találkozhassanak. A résztvevők száma már a 130 
főt is elérte.
Az anyagi támogatás bázisát a Város Önkormányzata bizto-
sította, de az évek során szükség lett a helyi cégek és magán-
személyek támogatására is. Az adományokat ezúton is kö-
szönöm. Kiemelném Dr. Gyulay Gyulát, aki az első 
összejövetel óta biztosította a fehér asztal melletti vendéglá-
táshoz szükséges húst. 
Mindig, Martonvásárral kapcsolatos témákban járatos elő-
adókat kértem fel, ebben segítettek: Pletser Tamás, Horváth 

Bálint, Salamon Ferencné, Szabó Erzsébet, Dr. Molnár Dénes, 
Dr. Vida Gyula.
Szórakoztató műsorokat is szerveztünk, ahol felléptek: GAS-
GAS Együttes, Provoda József, Darázsderék Tánccsoport, 
Dynamic Dance Crew táncosai, Régi Szépek Néptánccsoport 
táncosai, SIFU Kovács László tanítványai Kung Fu bemutató-
val, a Művészeti Iskola zenetagozatos növendékei, Bitó Péter, 
Kozma Milos verssel és a műsor vezetésével.
Kiállításokon mutattuk be a régi osztálytablókat, a Művésze-
ti Iskola diákjainak munkáit, Fodor Zsolt, régi Martonról ké-
szített grafikáit, Somogyi Zsuzsa festményeit, Szántó Gyön-
gyi és Leppné Zalka Ibolya fotóit.
Bemutattuk a város aktuális új épületeit, útjait, a Tóth Iván 
Sportcsarnokot és a Horváth Ottó Sportközpontot, az 
AGROVERZUMOT, a Brunszvik-sétányt. A gyalogos séták 
mellett kisbuszos városnézésen lehetett részt venni az alpol-
gármesterek idegenvezetésével.
Két rendezvényünkről képes beszámolót, cikket írt a Fejér 
Megyei Hírlap. A 2022. évi rendezvényt meglátogatta és be-
számolót tartott Tessely Zoltán országgyűlési képviselőnk.
Mindezek mellett azonban a legszebb az volt, hogy láthattuk 
az egymásra rácsodálkozó, az egymást régen látott emberek 
örömét. HOGYAN TOVÁBB?
Bizonyára van rá igény és jó lenne megrendezni ebben az 
évben is a már ötödik HAZAVÁRÓ-HAZAHÍVÓ rendezvényt. 
Szerencsére volna mit mutatni a hazalátogatóknak. Ezt már 
valóban, csak anyagi és közös összefogással lehet megvalósí-
tani. Szívesen vállalom a koordinálást, de kérem mindazok 
mielőbbi jelentkezését, akik a rendezvényt anyagilag támo-
gatnák vagy a szervezésben nyújtanának segítséget, hogy 
szeptember elején újra megrendezhessük a programot.

ÚJ ÉV, ÚJ VIRÁGOS 
SZÍNFOLT 
A KISKERTBEN

  Menyhárt Otilia

Ha van egy parlagon fekvő sarok a kertünkben, de 
nincs időnk a folyamatos karbantartásra, akkor is ki 
tudunk alakítani egy pár négyzetméteres és többé 
kevésbé önfenntartő méh- és madárlegelőt. 

Minden hónapban szórjunk ki egy kis magot a folyamatos 
virágzás érdekében az alaposan gyomtalanított, megművelt 
és elgereblyézett területre. Javaslom, hogy sávosan vagy fol-
tokban vessünk, hogy mindig tudjuk, hol kezd kelni a növen-
dék növényke. Kezdhetjük máris a facéliával vagy 
mézontófűvel, amely akár a januári-februári enyhe napok-
ban kiszórva is hamar csírázni kezd és majd május-júniusra 
fogja díszíteni lila virágaival a kiskertet. A kiszórás nem el-
írás, a magokat nem kell takarni, csak a föld felületére szór-
ni. Ugyanez az eljárás a díszmákokkal, díszpipacsokkal is, 
melyek ideális vetési időszaka a február. Márciusban szór-
junk ki  a facéliák elé egy kis borzaskata, szarkaláb vagy ka-
liforniai kakukkmák magot, áprilisban az ágyás hátulsó ré-

szébe a magasabb pillangóvirágok magját. Májusban vessünk 
napraforgót, magjait szórjuk sekély barázdába, majd takar-
juk egy kis földdel. Júniusban és júliusban az elnyílt facéliák 
helyére vethetünk újra egy kis napraforgót és szórjunk az 
egész kis méhlegelőn a talaj felületére színes amarántot, így 
késő ősszel is gyönyörű színekben fog pompázni ez a 
zsepkendőnyi paradicsom.  Az elnyílt virágok, például a 
facélia zöldje kiválóan javítja a talajt. A napraforgó gyökere 
rengeteg ásványi anyagot hoz fel a talaj felső rétegeibe, javít-
va annak minőségét. Az elnyílt virágokat sem kell kihúzni, 
mert a megszáradt termések télen az éhes kis madarak táplá-
lékául szolgálnak. A legtöbb növény önvetővé válik, és sűrű 
kelésük megakadályozza a gyomok elszaporodását.
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ANYAKÖNYVI HÍREK

ÚJSZÜLÖTTEK* 
(Október)
- Varga Anna Réka 
- Papp Alíz 
- Sallai Heléna 
- Reszegi Róza 
- Nagy Zoé Izabell

(November)
- Tibád Anna
- Szabó Barnabás
- Fekete Nándor
- Csernus Hanna Diána
- Hegedűs Lina

Újszülötteink 
hozzátartozóinak 
szívből gratulálunk!

(December)
Gál Olivér
Dankó Sára
Szombathelyi Bíbor Rózsa
Borbély Emma Zaira
Szarvas Kamilla
Vincze Abigél Noémi
Soós Gyula Zsombor

 

 

 

Helyi vállalkozásként szeretném támogatni a környezetemben élőket, így téli akciót hirdetek januárra 
és februárra. 

15 % -os kedvezményt biztosítok minden magánszemély részére aki a hátralevő 2 téli hónapban 
megrendeli fakivágását. 

Az elmúlt évek aszályának következtében nagyon sok fenyőféle és nyírfa kiszáradt most ezeket a fákat 
kedvezményesen kivágom és igény szerint elszállítom. 

Egyedi árajánlatért kérem a lenti elérhetőségeken keressen! 

info@szuperlapin.hu 

Szrága Árpád 

0630/204-2072  

Helyi vállalkozásként szeretném támogatni a 
környezetemben élőket, így téli akciót hirdetek 

januárra és februárra.

15 %-OS KEDVEZMÉNYT 
biztosítok minden magánszemély részére,

 aki a hátralevő 
2 téli hónapban megrendeli 

FAKIVÁGÁSÁT.
Az elmúlt évek aszályának következtében nagyon 

sok fenyőféle és nyírfa kiszáradt, most ezeket a fákat 
kedvezményesen kivágom és igény szerint elszállítom.

Egyedi árajánlatért kérem 
a lenti elérhetőségeken keressen!

info@szuperlapin.hu
Szrága Árpád

0630/204-2072 
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HASZNOS INFORMÁCIÓK

Polgármesteri Hivatal 22/460-004
Közterület-felügyelő 20/230-2718
Polgárőrség 20/500-4266
Étkezés-lemondás:   30/558-2916

hpmpluskft@gmail.com
Járási Hivatal 22/795-860
Kormányablak 22/460-081
Fejérvíz hibabejelentés 30/962-2410
Csatorna ügyelet 30/819-5607
Folyékony hulladék gyűjtése  30/322-2204
és elszállítása (Depo Cargo Hungary Kft.)
Közvilágítás hibabejelentés:  20/417-0424

iroda@martongazda.hu
Temetői ügyintézés:  20/417-0424

temetkezes@martongazda.hu

HASZNOS TUDNIVALÓK

Martonvásár, Brunszvik út 1. I Háziorvosi ügyeleti 
telefon munkanapokon 8:00-16:00 között: 30/ 956-
4597 | Labor és háziorvosi időpont munkaidőben: 
22/460-053

Dr. Jambrikné dr. Takács Imola háziorvos:
H: 07.30-10:30, utána prevenciós rendelés, K: 13:00-
17:00, SZ: 07:30-10:30, utána prevenciós rendelés, 
CS: 14:00-17:00, előtte várandós tanácsadás, 
P: 07:30-10:30, utána prevenciós rendelés.

Dr. Fodor Tamás háziorvos:
H: 14:00-17:00, előtte prevenciós rendelés, K: 07:30-
11:00, SZ: 14:00-17:00, előtte várandós tanácsadás, 
CS: 07:30-11:00, aznap prevenciós rendelés: 15:00-
16:00, P: 9:00-12:00, utána prevenciós rendelés. Idő-
pontfoglalás javasolt az Erodium rendszerben!

Dr. Jellinek Kinga gyermekorvos:
H: 8:00-10:00, K: 14:00-16:00 prevenciós rendelés 
és 16:00-18:00 rendelés, SZ: 8:00-10:00: tanácsadás 
és 10:00-11:00: rendelés,  CS: 8:00-9:00 rendelés 
és 9:00-11:00 prevenciós rendelés, P: 8:00-10:00. 
Előzetes időpont-egyeztetés javasolt! Tel.: 22/460-
637, mobil sürgős esetben hétköznap 8:00-16:00-ig 
hívható: 30/444-5779

Dr. Berczi Dániel és Dr. Veréb Attila fogorvos:
H: 8:00-14:00, K: 13:00-19:00, SZ: 13:00-19:00, 
CS: 8:00-14:00, P: Iskolafogászat | Tel.: 30/542-0381 
Kizárólag telefonos előjegyzés alapján! 

Védőnői Szolgálat:
Tel.: 22/461-369 | vedonomartonvasar@gmail.com
I. körzet: Horváth Márta  | Tel.: 20/290-551 | 
Tanácsadás: K: 8:00-12:00  | Bejelentkezés szükséges!
II. körzet: Dolinka Zsoltné | Tel.: 30/384-4382 | 
Tanácsadás: SZ: 8:00-12:00 | Bejelentkezés szüks.!
Iskolavédőnő: Jaskó Anna | Tel.: 30/950-0875 | 
Iskolai fogadóóra: K: 8:00-10:00 | anna.vedono@gmail.com

FONTOSABB ELÉRHETŐSÉGEK

MVK - MARTONVÁSÁR VÁROSI 
KÖZSZOLGÁLTATÓ NKFT.

DR. GRIMM LÓRÁNT EGÉSZSÉGHÁZ

Érd, Szabadság tér 9. | Felnőtt ügyelet: 23/365-274 
Gyermek ügyelet: 23/365-770  |  Hétköznapokon 16:00-
8:00 között, hétvégén és ünnepnapokon 24 órában. 
Előzetes telefonos egyeztetés szükséges!

Érd, Felső u. 8. | Tel.: 20/250-8583 | Állandó ügyelet: 
szombat és vasárnap 8:00-16:00 | Előzetes telefonos 
egyeztetés szükséges!

Iroda: Martonvásár, Dózsa György (Beethoven) út 6-10., 
I. em. | Ügyfélfogadás: H: 10:00-12:00, K és CS: 10:00-
12:00 és 13:00-15:00 | Előzetes bejelentkezés szüksé-
ges! | Tel.: 20/417-0424 | Bankszámlaszám: 11600006-
00000000-93797799

SZENT LÁSZLÓ VÖLGYE SEGÍTŐ SZOLGÁLAT

PEDAGÓGIAI SZAKSZOLGÁLAT

HULLADÉKNAPTÁR / január-február

ORVOSI ÜGYELET
FOGORVOSI ÜGYELET

Martonvásár, Szent László út 24. | Központi szám/
pszichológus: 22/460-023 | Családsegítő és gyermekjóléti 
szolg.: 30/825-4295 | Idősek nappali ellátása: 30/467-
9722 | Házi segítségnyújtás: 30/486-6498 | Családi 
napközi: 30/467-9722 | Támogató  szolg.: 30/486-6801 
| Igazgató: 20/512-1421 | Tanyagondnok.: 22/569-119

Martonvásár, Szent László út 24., I. em.
martonvasar@fejermepsz.hu | Tel.: 22/796-175

A gyógyszertárak ügyeleti időben 22 óráig állnak 
rendelkezésre! 
MARTONVÁSÁR: január 20., 21.; február 10., 11.
Medicz Gyógyszertár, 2462 Martonvásár, Budai út 11., 
Telefon: 22/569-146; 22/460-019 
RÁCKERESZTÚR:  január 1., 6., 7., 27., 28., február 17., 18.
Szent Kereszt Gyógyszertár, 2465 Ráckeresztúr, 
Hősök tere 4/5, Telefon: 25/455-812 
ERCSI: január 13., 14., február 3., 4., 24., 25.
Báró Eötvös József Patika, 
2451 Ercsi, Esze Tamás u. 8., Telefon: 25/505-790

GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET

I. körzet II. körzet

kommunális szerdánként csütörtökönként

szelektív
csütörtökön:
január 18., 
február 1., 15.

pénteken:
január 12., 26.,
február 9., 23.

zöld -

fenyőfa január 16.

kerti hulladék 
égetése

január 19-20. /esőnap: jan. 26-27./
február 16-17. /esőnap: feb. 23-24./




